
STASJONSINFORMASJON 

Har krav på god informasjon 
Jernbaneverket lanserer serviceerklæringer som slår fast at togreisende og publikum har rett til god 
informasjon på stasjoner og holdeplasser. Erklæringene vil bli tatt i bruk i løpet av våren. 

Klart for IT-nomader 

Snart kan alle ansatte i 
Jernbaneverket bli "IT· 
nomader». Med tilgang til 
internett på PCen kan de 
gjøre som IT-rådgiver, 
Soner Sevin, jobbe direkte 
opp mot arbeidsplassen fra 
en hyggelig cafe uansett 
tid og sted i verden. 

Side 23 

Frikjent som 
Gardermo-skurker 
Både Kjell Opseth og 
Steinar Killi ble frifunnet 
som "Gardermo-skurker" av 
Stortingets gransknings
kommisjon. Frifinnelsen 
skal feires med en bedre 
middag i frihet. 

Side 28 

Jernbaneverket 

Side 3 -11 

Samler troppene 

Jernbanedirektør Steinar Killi er i full sving med en grundig gjenomgang av 
hvordan Jernbaneverket skal organiseres og drives i framtiden. Arbeidet 
med en ny strategi, "Jernbaneverket 2001 - 2005", og opprettelsen av en 
sentralledelse med ansvar for seks hovedområder, er viktige skritt på veien. 

Side 12-13 

Full fart på dobbeltsporene 
Stortinget satte ved behandlingen av Nasjonal transportplan full fart på 
utbyggingen av nytt dobbeltspor mellom Stavanger og Sandnes. Samti
dig gav Stortinget grønt lys for en sammenhengende utbygging av nytt 
dobbeltspor mellom Skøyen -Asker. 

Side 14-19 



K[ØREVE IEN NR 3 - 2001 

2 

Strategiske valg 

J 
ernbaneverket er midt i en viktig strategi-

di skusjon. Den øverste ledelsen har i noen måneder 

arbeidet med overordnete mål og strategier, og i 

begynnelsen av mars var 130 ledere i Jernbane

verket samlet til konferanse for å diskutere 

strategier og strategimål i nærmere detalj. 

Sikkerhet, økonomi og effektivitet, mennesket i organisasjo

nen, konkurransekraft, punktlighet og miljø var de seks 

områdene det var satt mål for. 

Det ble en samli ng med kraft og engasjement. Det var 

grundige diskusjoner og gode innspill både til forbedring av 

strategiene og til konkrete arbeidsmål. Et godt tegn på at 

lederne i Jernbaneverket vil at vi skal lykkes og vil bidra til 

å stake ut kursen videre. Innspillene fra lederkonferansen 

bearbeides nå videre fram mot et endelig strategidokument 

før sommeren. 

Strategier og organisasjon henger sammen. Fra I. j uni gjør 

vi noen organisatoriske endringer for klarere å ski lle mellom 

de premissgivende funksjonene og de utøvende funksjonene 

i Jernbaneverket. Det vil bli etablert en sentralledelse i 

Hovedkontoret der jeg får med meg fire etatsdirektører samt 

sikkerhetsdirektør og stabsdirektør. Organisasjons

endringen er nærmere beskrevet i denne utgaven av Kjøre

veien. 

I bladet kan du også lese om et annet område det er viktig 

for oss å lykkes på . Det gjelder den informasjonen vi gir 

direkte til jernbanens kunder. Jernbaneverket har ansvar for 

informasjon om toggangen på stasjoner og holdeplasser -

og vi er ikke gode nok. Gjennom serviceerklæringer vil vi 

gjøre kundene oppmerksom på hvem som har ansvaret, og 

vi vil sette krav til oss selv. Da er det viktig at vi setter inn 

nok ressurser for å bli bedre og at vi gjør noe med de 

svakhetspunktene vi har. 

Til syvende og sist er det fornøyde kunder som er det 

viktigste - også for en offentlig etat som Jernbaneve ket. 

Tunneløvelse 
i Trondheim 

Lærerik: HMS-koordinator Svein Revhaug i Jernbaneverket 
Region Nord karakteriserer den omfattende rednings
øvelsen i en togtunnel i Trondheim som lærerik. (Foto: Stig 
Herjuaune) 

Mandag 5. mars ble det gjennomført en større 

samøvelse mellom de forskjellige rednings
etatene i togtunnelen ved lia i Trondheim. 

STIG HERJUAUNE 
Øvelsens midtpunkt var et togsett inne i tunnelen hvor 
fem markører spilte skadde. Tre av de «skadde» kom 
seg ut av toget og tunnelen og fikk varslet om «hendel
sen». 

To personer måtte dermed reddes ut av toget, som 
stod plassert langt inne i tunnelen. Brannvesenet sørget 
for at tunnelen var fylt med røyk, slik at deres røyk
dykkere måtte sendes inn for å redde de to gjenværende 
markørene. 

Lærerik 
Øvelsen var et samarbeid mellom Jernbaneverket, 
politiet, brannvesenet, ambul ansetjenesten og NSB. Av 
Jernbaneverkets personell som var med på øvelsen, 
karakteriseres den som lærerik. 

- Mange momenter ble gjennomført akkurat slik vi 
ønsker det, men det er klart at vi også avdekket momen
ter vi må ta tak i og forbedre , sier HMS-koordinator 
Svein Revhaug i Region Nord. 

INNHOLD 
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O Stasjonsinformasjon 

Nå er Nord-Europas største tavle for toginformasjon tilbake på plass på Oslo S. 

Serviceerklæringer og 
informasjon på stasjoner 
Kjøreveien setter i dette nummeret søkelyset på informasjonen til kunder og publikum på stasjoner og 

holdeplasser, samtidig som vi presenterer Jernbaneverkets opplegg til innføring av serviceerklæringer for 

media og informasjon på stasjoner. 

■ - Halvparten av de reisende synes informasjonen på stasjonene er for dårlig, og kun 

fire av 50 vet at det er Jernbaneverket som har ansvaret for denne informasjonen. 

■ -Tilstrekkelig og god informasjon er veldig viktig for tilliten til tog og jernbane, sier 

trafikkdirektør Jens Melsom i Jernbaneverket. 

■ Informasjonen på stasjonene i Region Nord er mye bedre enn før. 

■ Region Sør bør klare å innfri kravene i forslaget til serviceerklæringer med bortimot 

hundre prosent. 

■ Informasjonstjenesten i Region Øst er god i mer enn ni av ti tilfeller. 

■ Region Vest er ikke langt unna kravene i forslaget til serviceerklæringer. 

■ - Når alt fungerer er informasjonen god, samtidig er det lettere for lokalkjente å finne 

løsninger på problemer, sier trafikkstyrer Jan Borud i Askim. 

■ -Selv om informasjonen på Oslo S er bra, har vi en del igjen før vi kan si oss helt for

nøyd, sier togdriftsleder Bjørn Johannessen. 

3 
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() Stasjonsinformasjon 

-God informasjon 
viktig for tilliten 

- A vente på toget uten å få informasjon, er virkelig noe som gjør folk irriterte og 
sinna. Tilstrekkelig, riktig og god informasjon er derfor veldig viktig for tilliten til 

tog og jernbane, sier trafikkdirektør Jens Melsom i Jernbaneverket. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
- At vi har et ansvar for informasjon, er 
en ting. Vi er også selvfølgeli g svært 
opptatt av å få flere til å bruke jernba
nen i Norge . Dersom vi gjør jobben vår 
for dårlig, så svekker det imagen og 
tilliten til jernbanen, sier han. 

Klagestorm 
- Frykter dere mange klager etter at 
serviceerklæringen om informasjonen 
på stasjoner blir gjort kjent? 

- Nei, selv om dette skulle skje vil 
det uansett være viktige bidrag i vår 
streben for å bedre informasjonen. For 
det første ønsker vi å tydeliggjøre 
hvem som har ansvaret. I dag er forhol
det og det formelle skillet mellom NSB 
BA og Jernbaneverket et sammensu
rium for folk flest. 

- For det andre vil service
erklæringen medvirke til at kundene 
blir opptatt av informasjon og dermed 
gi oss tilbakemeldinger når noe ikke er 
som det bør være. Vi vil på den måten 
få verdifull kunnskap om hva vi bør 
gjøre bedre, fortsetter Melsom. 

- Skjerpe oss 
- Har dere oversikt over hvor bra eller 
dårlig informasjonen er rundt om i 
Tog-Norge? 

- Ja, vi får en del tilbakemeldinger 
fra kunder og egne ansatte, men vi har 
ikke foretatt en egen undersøkelse for å 
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finne ut hva de reisende mener om infor
masjonen de får i dag. Vi ønsker derfor å 
gjennomføre en eller annen form for 
markedsundersøkelse for å finne ut 
hvordan de reisene oppfatter informasjo
nen. 

- Så ting skjer på en måte i gal rek
kefølge? 

- Vel, vi har en klar formening om 
hva som ikke er bra både ut fra et nivå 
på informasjonen som vi definerer og 
hva kunder og trafikkutøvere mener om 
standarden. Dette vil være utgangspunk
tet for nivået som legges i service
erklæringen, men det kan være tøffe 
målsettinger å oppnå fra dag en, mener 
Melsom. 

Mal 
- Er det ingen plan for når informasjo
nen i følge erklæringen skal være god 
nok? 

- Nei, men vi har visse normer for 
hvordan informasjonen skal være. Her er 
det ulik praksis i regionene. Det gjelder 
både i avviksituasjoner og ønsker som 
NSB kommer med lokalt. Det vil nå bli 
tatt initiativ overfor regionene for å få 
etablert lik praksis og likt nivå på infor
masjonen, utfra en definert basis. Lokale 
tilpasninger vil være nødvendig, men vi 
er selvfølgelig opptatt av å gi kundene så 
ensartet informasjon som mulig . 

- Region Øst har utarbeidet en detal
jert instruks både for hvordan informa-

sjonen skal presenteres og når en skal in
formere. De har gjort en god jobb som 
gjerne kan fungere som mal for hvordan 
vi kan gjøre informasjonen bedre over 
hele landet, sier han. 

Forpliktende 
- Hva er de viktigste endringene som 
foreslås i serviceerklæringen i forhold til 
dagens situasjon ? 

- Det viktigste er at vi forplikter oss 
til å gi god og riktig informasjon om av
vik som for eksempel forsinkelser og an
dre momenter som er viktig for de rei
sende. 

- Er erklæringen god nok når kravet 
om informasjon ikke er større enn at in
formasjonen om forsinkelser gis senest 
når toget etter ruteplanen skulle vært på 
s tasjonen ? 

- På en del områder har vi såpass 
lang vei å gå at vi ikke ønsker å legge 
lista for høyt i utgangspunktet. Etter 
hvert som vi blir bedre og får lik praksis 
over hele landet, så kan vi legge lista 
høyere, mener trafikkdirektøren. 

- Et stykke å gå 
- Klarer dere i dag å innfri kravene som 
dere i forslaget til erklæringen stiller til 
dere sjøl? 

- Jeg føler at vi har et stykke å gå. På 
en del stasjoner er det teknikken som be
grenser kvaliteten. Blant annet har vi en 
del dårlige høyttaleranlegg, andre steder 
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Veldig bra: - Jeg synes informasjonen på Oslo S er veldig bra og profesjonell. Hadde vi hatt så bra standard over alt, ville jeg vært veldig 
fornøyd, sier trafikkdirektør Jens Melsom i Jernbaneverket. 

er det prioriteringer og kapasiteten for in
formasj onstj enes ten. 

- Dessuten er det i enkelte regioner 
ikke egne toginformatører. Her må togle
deren, i tillegg til å styre trafikken, også 
sørge for informasjonen til de reisende. I 
si tuasjoner med ulike former for avvik, er 
naturlig nok togleder mest opptatt av å få 
trafikken ti l å gå. Da har de ikke kapasitet 
ti l å gi informasjon raskt nok. Dette er 
blant de forho ld som vi ønsker å diskutere 
nærmere med regionene, sier Melsom. 

Stolt 
- Hvor er informasjonen til publikum så 
god at du er stolt av den ? 

- Jeg synes den er veldig bra på Oslo 
S. De som driver med informasjon der er 
veldig profesjonelle. Hadde vi hatt den 
standarden over alt, ville jeg vært veldig 
fornøyd. 

- Hva er du mest misfornøyd med? 

- Det er når vi får klager fra folk som 
har ventet på tog og ikke hørt noen ting 
om når toget kommer. Slike forhold kan 
vi ikke leve med. 

- Hva kan gjøres for å bedre infor
masjonen på strekninger uten fjern 
styring - som Gjøvikbanen og indre linje 
i Østfold? 

- Vi har ikke ambisjoner om å ha 
anvisertavler på samtlige stasjoner i Nor
ges land. Vi må derfor basere oss på in
formasjon via høytalere. En viktig forut
setning er dermed at vi har høyttaleran
legg som er stabi le. 

Awikproblemer 
- Å sikre at det er kapasitet og ressurser 
ti l å håndtere informasjonen i situasjoner 
med avvik er et problem og en stor 
utfordring både for oss og NSB. 

- Mange sier at i situasjoner med av
vik er Drifts operativt senter i NSB 

(Drops) mer opptatt av å håndtere avvi
ket enn å informere dere som skal infor
mere videre? 

- Det er riktig at vi har en dialog med 
Drops om forbedringer av rutiner og 
samarbeid, og dette problemet er tatt opp 
i ulike sammenhenger i trafikksjefsmøte 
med representanter fra Drops til stede. 
Dessuten er dette et tema i det såkalte 
samarbeidsorgan mellom NSB, Flytoget 
og Jernbaneverket, som ledes av Steinar 
Killi . 

- Nettopp rutiner i forho ld til Drops 
og til vår interninformasjon drøftes på 
trafikksjefsmøtene. Målet er å gå gjen
nom hele systemet vårt og komme fram 
til enighet med NSB om hva slags infor
masjon som skal gis. Informasjonen må 
være enhetlig og vi må ha ressurser til å 
gjennomføre dette , avslutter trafikkdirek
tør Jens Melsom. 

5 



K)ØlUVEIEN NR 3 - 2001 

() Stasjonsinformasjon Tar ibruk • serv1c 
----~------- ~- - -
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Krav på: Via plakater og annen informasjon vil togreisende og publikum bli gjort 
oppmerksom på at de har krav på god informasjon på stasjoner og holdeplasser. 
(Utkast til informasjonsplakat - King Design AS) 

Jernbaneverket har utarbeidet serviceerklæringer for media og 
for informasjon på stasjoner. Erklæringene vil bli tatt i bruk i 

løpet av våren. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Bakgrunnen er regjeringens mål om at 
alle statlige etater skal ha egne service
erklæringer, som et ledd i arbeidet med å 
skape en brukerorientert forvaltning. 

Varefakta 
Erklæringene skal være en slags "vare
fakta" på offentlige tjenester og bidra til å 
tydeliggjøre hva brukeren kan forvente 
av en offentlig virksomhet. 

Serviceerklæri ngen skal på en kon
kret, kortfattet og forståelig måte gi bru
keren informasjon om forho ld som er 
sentrale for dem. 

Regjeringens mål var at slike service
erklæringer skulle vært på plass innen ut-
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gangen av år 2000. Prosjektgruppens 
fors lag til erk læringer ble behandlet av 
ledelsen i Jernbaneverket 27. februar og 
vil etter ytterligere finp uss og kvalitets
sikring bli oversendt Samferdselsdepar
tementet. 

Hjelp og ansvar 
Serviceerklæringen for informasjon på 
stasjoner ska l henges opp på alle 
stasjoner og holdeplasser. Erklæringen 
slår fast at det er Jernbaneverkets ansvar 
å dekke de reisendes rett til god infor
masjon om togavganger på jernbanesta
sjoner og holdeplasser. 

Hvis de reisende ikke har fått god 
nok informasjon, blir de oppfordret til å 

hjelpe Jernbaneverket med å bli enda be
dre gjennom å gi tilbakemelding om erfa
ringene sine. De reisende skal på denne 
måten hjelpe Jernbaneverket til å gjøre 
behandlingen av kundene bedre . 

Stasjonsinformasjon 
I fors laget ti I serviceerklæring for 
informasjon på stasjoner heter det: 
■ På større stasjoner skal du ha informasjon 
over høyttaler om når toget kommer til 
stasjonen, når toget går og om toget er 
forsinket. Har stasjonen elektronisk tavle eller 
skjerm, skal du også få informasjon via disse. 
■ På mindre stasjoner skal du ha informasjon 
over høyttaler dersom toget er forsinket 
senest når toget etter ruteplanen skulle vært på 
stasjonen. 
■ Duhar også krav på annen informasjon over 
høyttaler som har betydning for deg, for 
eksempel endring av plattform og passerende 
tog. 
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klæringer 

---! 

Stor uvitenhet: Kun fire av 50 passasjerer som Kjøreveien spurte visste at det er Jernbaneverket som har ansvaret for informasjonen 

på stasjoner og holdeplasser. (Foto: Njål Svingheim) 

■ På alle stasjoner og holdeplasser skal du 
finne plakater med oppdaterte rutetider for tog 
som trafikkerer strekningen. 
■ Egne ruteoversikter for høytidsdager skal det 
informeres om særskilt. 

For media og journalister 
I forslaget til serviceerklæringer for 
mediekontakt og informasjon forplikter 
Jernbaneverket seg til en enhetlig 
håndtering av informasjon overfor media 
og journalister. 

Målsetningen er at Jernbaneverket 
skal være lett tilgjengelig, og sikre god 
tilgang til informasjon om Jernbane
verkets aktiviteter. Blant annet via 
Jernbaneverkets servicemål på henven
delser på telefon, der journalisten skal ha 
tilbakemelding innen en time . Mens til
bakemelding ved skriftlige henvendelser 
skal gis innen 24 timer. 

Dårlig og skylder på NSB 
Halvparten av de reisende mener at informasjonen på stasjonene 

er for dårlig. Kun fire av 50 visste at det er Jernbaneverket som har 

ansvaret for informasjonen. 

ANDERS HAAKONSEN og SVEIN ERIK BAKKEN 
Det viser en liten undersøkelse som "Kjøreveien" har fått utført. 

Ikke overraskende 
Vi spurte 50 reisende om "Hvem som har ansvaret for informasjonen på stasjoner, 
NSB eller Jernbaneverket". 
Ikke overraskende svarte 30 NSB Kun fire svarte riktig , Jernbaneverket. Nesten en 
tredel eller 16 reisende visste ikke hvem som har ansvaret. 

Halvparten 
De samme 50 personene fikk spørsmål om kvaliteten på informasjonen. Her svarte kun 
en veldig bra, ti ganske bra, 14 middels, 12 ganske dårlig og 13 veldig dårlig. 

Med andre ord synes halvparten av de togreisende at informasjonen er for dårlig, 
mens kun en av fem mener at den er bra. 
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O Stasjonsinformasjon 

- Vi er ikke gode nok 
- Når alle tog er i rute, er vi gode 

nok. Selv om vi toginformatører 

klarer å takle forsinkelser, innstil

linger og andre avvik, får ikke 

publikum god og rask nok infor

masjon, sier toginformatørene Gro 

Bakkefjord og Vigdis Granaas på 

Oslos. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
- Hvor er toget mitt, når kommer det og 
hvordan kan jeg komme meg videre når 
toget mitt er innstilt? Disse spørsmålene 
stiller publikum seg. Når vi ikke har god 
nok informasjon fra Drifts operativt 
senter i NSB (Drops) via togleder, må 
vi gå ut med generelle meldinger som 
ikke gir publikum de svarene de har 
krav på , sier de. 

Seinere 
- Det tar nå mer tid enn tidligere før vi 
får informasjon fra Drops via togleder. I 
tillegg blir vi nedringt av billett
ekspeditører og andre som publikum 
henvender seg ti l når situasjonen blir 
hektisk, fortsetter Bakkefjord og 
Granaas. 

- Ikke nok med det, vi må bruke 
mer tid enn tidligere både på kontrollere 
og å oppdage alle feilene på anvisere og 
tavler. Dette er nødvendig rett og slett 
fordi det nye systemet ikke varsler oss 
om fei l e ller forte ller oss hvor feilene er, 
sier de. 

45 stasjoner 
At det til tider er mer enn hektisk å 

Holder ikke: - Når tog er innstilt og vi kun kan fortelle publikum at vi jobber med 
alternative løsninger, er det ikke godt nok, mener toginformatørene Gro Bakkefjord og 
Vigdis Granaas. 

jobbe som toginformatør, forstår vi når 
Bakkefjord forte ller at dagen før, hadde 
hun ansvaret for informasjonen på hele 
45 stasjoner i morgenrushet. 

- Da skal jeg informere over høy
talerne og sørge for riktig informasjon på 
anvisere og tavler rundt omkring. Da er 
det vel lett å forstå at jeg verken hadde 
full kontroll eller fikk in formert raskt og 

godt nok, sier hun. 
- Ved store avvik er vi ikke nok folk 

på jobb, og vi har nye rettigheter. I til
legg vil vi trolig få enda flere klager fra 
folk som ikke hører etter selv om vi in
formerer dem over høyttalerne, sier 
toginformatørene Gro Bakkefjord og 
Vigdis Granaas. 

-Fortsatt et stykke å gå 
- Selv om informasjonen til publi

kum på Oslo S er bra, så har vi en 

del igjen før vi kan si oss helt 

fornøyd. Serviceerklæringen 

kommer derfor litt for tidlig på oss, 

sier togdriftsleder Bjørn Johannes

sen i Jernbaneverket Region Øst. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
- Det er enklere å lage service
erklæringer for informasjon på stasjoner 
enn å bygge ut tjenesten. Vi kommer 
derfor ganske sikkert til å få flere klager 
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i tiden framover, men jeg frykter ikke det. 
Klagene kan brukes som et verktøy til å 
bli bedre både teknisk og menneskelig. 
De vil også dokumentere behovet for mer 
ressurser og nye til tak, fortsetter Johan
nessen. 

Uenig 
- Selv om det er hyggelig å få ros av 
trafikkdirektør Jens Melsom, er jeg uenig 
med ham. Først når vi har det nye 
informasjonssystemet publikums
informasjonsanlegget (PIA) fullt ut ferdig 
utbygd, håper jeg å kunne være enig med 
Melsom, sier han. 
- Det nye systemet sk ulle vært på plass 

I. april 1998 for å være fullt ut ferdig til 
åpningen av Gardermobanen samme 
høst. Fortsatt holder vi på med å skifte ut 
det gamle systemet, og det nye systemet 
vi l være teknisk ferdig utbygd i løpet av 
våren. Ennå gjenstår finpussen og 
klargjøring av en rekke grensesnitt. Når 
alt vil være på plass til å kunne håndtere 
avvik og forsinkelser tør jeg ikke ha 
noen sikker formening om, sier Johan
nessen. 

For få 
- Hva kan gjøres bedre i dag? 

- Det jeg kan gjøre er å få inn flere 
toginformatører. Selv om vi har til 
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-Lokalkjente og mer fleksible 
- Når alt fungerer, er informasjonen til de reisende bra. Oppstår det proble

mer, er det lettere å finne løsninger for oss som er lokalkjente og fleksible, sier 

trafikkstyrer Jan Borud i Askim. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Det siste fikk Kjøreveien erfare til fulle 
da vi en råkald vinterdag besøkte Borud 
og avdelingsleder Dagfinn Knutsen på 
stasjonen i den tidligere fabrikkbyen i 
Østfold. 

For galt 
Kort tid etter meldingen om forsinkelser 
på nær en halvtime på lokaltoget fra 
Asker til Mysen kom inn, sender han en 
drosje for å plukke opp frosne reisende 
på stasjonene mellom Askim og Mysen. 
Straks det blir klart at toget skal snu på 
Askim, slik at det kommer i rute tilbake, 
ordner Borud og hans kollega på Mysen 
busstransport for de reisende mellom 
Mysen og Askim. 

- Ikke minst når det er så kaldt som i 
dag, er det for galt at folk skal stå ute og 
fryse, mener han. 

Kjeft av Drops 
- Aller verst er det for reisende på 
holdeplassen på Langnes. Fordi det ikke 
er noen høyttalere der, når vi dem ikke 
med beskjeder. Er det innstillinger eller 
store forsinkelser, må vi sende drosje for 
å sjekke om det er noen som eventuelt 
venter på toget og som ikke får beskjed 
om problemene. I år 2001 er det for 
dårlig, mener han. 

- Vi skal klargjøre bruk av drosje 
med Drift operativt senter i NSB 
(Drops), men enkelte ganger er det kul 
umulig å få dem i tale. Før fikk vi mye 
kjeft dersom vi handlet på egen hånd før 
tillatelse ble gitt. Nå er forståelsen bedre, 
og det blir sjelden bråk, sier Borud. 

sammen 24 informatører, derav en del på 
deltid, er vi fortsatt for få, mener han. 

- Når det gjelder å bygge ut teknik
ken, er det opp til Banesjefen. Det viktig
ste som gjenstår er å redusere antall 
betjeningssystem fra fire til to, en for 
høytalere og en for visuell informasjon, 
samt å standardisere de tekniske løsnin
gene. Til sammen vil dette gjøre hverda
gen enklere for de ansatte og gi bedre in
formasjon til publikum, sier Johannes
sen. 

Sliter mest 
- En av de tingene som sliter mest på 

Awik: -Nettopp i situasjoner med store awik er informasjon til de reisende det aller 
viktigste, sier trafikkstyrer Jan Borud ved Askim stasjon. 

Frustrerende 
- I situasjoner med store avvik, er in

formasjon vi får altfor dårlig. Dessuten 
kommer den ofte for seint. Nettopp i 
slike situasjoner er informasjon til de rei
sende det aller viktigste. En annen ting 
som er frustrerende er at vi får samme in-

våre folk, er at de ikke kan oppdage feil 
når anvisere og tavler gir gal informasjon 
til publikum. For eksempel fikk vi i løpet 
av en uke halvannen A4-side med 
innmeldinger av manglende informasjon 
på strekningen Lillestrøm - Asker. Og 
dette er trolig bare toppen av isfjellet. 

- Dersom informasjonen er bra på ni 
av ti tog, berører det likevel mange tusen 
reisende når vi vet at vi i gjennomsnitt 
betjener 830 tog i døgnet. Bare en glipp 
for ett tog på Oslo S, berører flere hun
dre mennesker, avslutter Bjørn Johan
nessen. 

formasjon på personsøkeren og TTS som 
det kommer telegram på, sier han. 
Derimot synes Borud det går helt greit å 
betjene hele sju teleforner, pluss faks og 
PC. 

- Telefonene har ulik lyd, og noen av 
dem er bare sjelden i bruk, sier han. 

Bare fordeler 
Borud kan fortelle at de får få klager på 
måten de informerer på. Han frykter derfor 
ikke innføringen av serviceerklæringen. 
- Det kommer trolig noen flere klager når 
publikum blir kjent med at de kan stille 
krav til informasjonen vi gir dem. Samti
dig mener jeg informasjonen vi gir i dag er 
så god at det ikke er behov for å endre den 
som følge av de kravene som stilles i 
serviceerklæringen, mener han. 

At linjen ikke er fjernstyrt, synes 
Borud kun er en fordel for publikum. 

- Vi har direkte kontakt med de rei
sende. Om vi ikke kjenner alle, så kjenner 
vi de fleste. Videre har vi god lokal
kunnskap om de nærmeste holdeplassene 
og stasjonene. I tillegg er vi mer fleksible, 
ikke minst når det skjer noe, avslutter Jan 
Borud. 
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Region Øst: 

- God i ni av ti tilfeller 
- Informasjonstjenesten ved våre 

stasjonene er god i mer enn ni av 
ti tilfeller. Vi håper derfor at vi 

ikke får stryk av de reisende når 

den nye serviceerklæringen settes 
ut i live, sier trafikksjef Hans Erik 

Wiig i Jernbaneverket Region Øst. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
- Dersom vi likevel får klager i begyn
nelsen, kan vi bruke kritikken til å øke 
trykket for å få gjennomført nye tiltak 
som kan bedre informasjonen, sier han . 

Ny instruks 
Region Øst laget i fjor en helt ny 
instruks for høyttalerinformasjonen . 

- Den nye instruksen kom delvis 
som en følge av behov som ble avdekket 
i forbindelse med Statens jernbanetilsyn 
stenging av Stange stasjon i desember 
1999. Den nye instruksen er godkjent av 
tilsynet , fortsetter Wiig. 

Med unntak av kravet om informa
sjon over høyttaler på ubetjente stasjo
ner, er den fullt på høyde med de øvrige 
kravene i forslaget til serviceerklæring 
for informasjon til reisende på stasjoner. 

- Først når det om noen år er innført 
fjernstyring på Østre linje gjennom Øst
fold og på Gjøvikbanen, vil vi kunne 
innfri dette punktet fullt og helt, opply
ser han. 

Aktiv veiledning 
På flere punkter går instruksen til 
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Region Øst lenger enn forslaget til 
serviceerklæring gjør. Den er også mer 
deta ljert i sine krav til hva riktig og god 
informasjon er. Det gjelder blant annet 
annonsering av når togene blir satt opp i 
sine spor og er klar til ombordstigning. 

Videre skal det annonseres flere gan
ger dersom det tar lang tid mellom opp
setning av toget og rutinemessig avgang. 
Ekstraordinær sporbruk skal annonseres 
for alle tog, inkludert lokaltog . 

I instruksen slås det også fast hva 
gode tekster er og hva som skal til for at 
de reisende skal få mest mulig ensartet 
informasjon. Det heter blant annet at an
nonsering av forsinket tog ikke skal star
tes med " Forsinket tog fra ... ". I stedet 
skal formuleringen lyde "Tog fra ... med 
ordinær ankomst.." 

Sterk satsing 
- Vi har satset kraftig i å oppgradere 
informasjonen via anvisere og over 
høytalerne. Blant annet skal det være 
mulig for de reisende å orientere seg ved 
hjelp av faste skilt om annen teknisk 
informasjon faller ut, forteller trafikk
sjefen i Region Øst. 

- Informasjonen til de reisende skal 
derfor stort sett være på plass til rett tid. 
Når den ikke er det, er det veldig 
forklarlige årsaker - teknisk eller men
neskelig. Samtidig er det ingen tvi l om at 
de tekniske systemene kan gjøres bedre. 
Den faste skiltingen på stasjonene er hel 
ler ikke god nok i dag. Banesjefene har 
en intensjon om å få orden på dette, av
slutter Hans Erik Wiig. 

Region Nord: 

-Mye bedre en 
- Vi har ikke undersøkt om infor

masjonen på stasjonene er god 

nok, men vi er sikre på at den er 

mye bedre enn tidligere, sier 

informasjonskonsulent Stig 
Herjuaune i Jernbaneverket 

Region Nord. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Herjuanune mener derfor at de i regio
nen dekker fire av de fem kravene som 
forslaget ti l den nye serviceerklæringen 
for informasjon på stasjoner krever. 

- Men når det gje lder retten til infor
masjon over høyttaler på alle ubetjente 
stasjoner, har vi et problem på streknin
ger der det ennå ikke er fjernstyring , 
opplyser han . 

Satsningsområde 
- Arbeidet med å bedre høytalertjenesten 
har vært et satsningsområde i vår region. 
Ved hjelp informasjonsma ler, kurser i 
stemmebruk og innkjøp og utbedring av 
teknisk utstyr, er informasjonen ti l de 
reisende blitt mer ensartet og lettere 
tilgjengelig. Poengtert og korrekt 
informasjon er avgjørende viktig, 
fortsetter Herjuaune. 

- 160 togekspeditører og togledere er 
blitt kurset i mikrofon- og stemmebruk, 
og det tekniske utstyret er blitt gjennom
gått og komplettert. 

- I løpet av våren vil tilsvarende kurs 
blir gjennomført for personale som job
ber ved stasjonene som NSB driver på 
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Satset: Arbeidet med å bedre høytalertjenesten har vært et satsningsområde i Region 
Nord. Her informerer togekspeditør Kristin Ulsletten reisende på Dombås stasjon. 
(Arkivfoto: Njål Svingheim) 

Oppdal, Stjørda l, Levanger, Verdal og 
Steinkjer, opplyser han. 

Mye å lære 
Herjuaune viser til Baneverket i Sverige 
når han blir bedt om å trekke fram gode 
eksempler på god stasjonsinformasjon 
som vi her hjemme på berget kan lære 
av. 

- Det svenske Baneverket har tatt in
formasjon til de reisende veldig seriøst 
veldig lenge, og satt inn mye folk for å få 
det til. Noe som har gitt resultater både 
på sentralbanestasjonen i Stockholm og 
på de middels store og små stasjonene 
rundt om i vårt granne land, avslutter Stig 
Herjuaune. 
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Kraftig satsing: - Vi har satset 
kraftig i å oppgradere informasjo
nen via anvisere og over høy
talerne, sier trafikksjef Hans Erik 
Wiig i Region Øst. (Foto: Rune 
Fossum) 

Region Sør: 

- Bortimot 
hundre prosent 
- Vi bør klare å innfri kravene i forslaget 
til serviceerklæring bortimot hundre pro
sent. Det mener jeg er realistisk, sier tra
fikksjef Arne Habberstad i Jernbane
verket Region Sør. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Heller ikke i Region Sør har de gjort 
egne undersøkelser om hva publikum 
mener om informasjonen de får. 

- Det siste som ble gjort på dette om
rådet, var en undersøkelse som NSB 
gjorde midt på 90-tallet. Det er absolutt 
behov for å følge opp dette, mener 
Habberstad . 

Meningsløst 
- Frykter du mange klager når service
erklæringen trår i funksjon og blir kjent 
blant de reisende? 

- Nei. Får vi klager likevel, er det 
bare å ta det som en positiv utfordring til 
å skjerpe seg. Det vil være helt menings
løst om vi ikke får til et system for 
tilbakemeldinger fra de reisende. Også 
her gjelder reglen om at kunden alltid 
har rett, mener Habberstad. 

- Samtidig har vi brukbar oversikt 
over hvor bra eller dårlig informasjonen 
er rundt om i regionen. Der tog
ekspeditørene tar seg av dette, er det 
problemfritt. På strekninger der tog
lederne har ansvaret kan det svikte - en
ten fordi de har for mange andre ar
beidsoppgaver eller når ustabile anlegg 
svikter, fortsetter han . 

Best 
Som i de andre regionene er det et 
problem for flyten av informasjon at en 
på visse strekninger er avhengig av å 
bruke linjene for blokktelefonen. 

- På noen strekninger har vi altså et 
potensial for forbedringer. Samtidig er 
det beste å få utstyrt stasjonene med vi 
suelle anvisere og skjermer. Det ser vi 
fram ti l å få, sier Habberstad. 

- Kurs i bruk av høyttaler på strek
ningen Drammen - Stavanger, har bi
dratt til å heve tjenesten. Vi vil følge opp 
med nye kurs for Vestfoldbanen, opply
ser han , mens han også understreker be
tydningen av å holde fokus også på le
derne når det gjelder dette viktige arbei
det overfor de reisende. 
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Utformingen av det nye Jernbaneve 
Jernbanedirektør Steinar Killi er i ferd med å sette sitt stempel 

på hvordan Jernbaneverket skal organiseres og drives i årene 

framover. Arbeidet med den nye strategien "Jernbaneverket 

2001 - 2005" og opprettelsen av en sentralledelse med ansvar 

for seks hovedområder er viktige skritt på veien. 

Den nye sentralledelsen ~ , ' 
Etatsdirektør Trafikk og samfunnskontakt, Svein Horrisla 

etatsdriektør Ressurser og strategi, Stein 0. e 
etatsdirektør Forvaltning, Jon Frøislan 

jernbanedirektør Steinar ~il 
sikkerhetsdirektør Ove Skovd 

etatsdirektør Banesystem, Jens Meis 
Stabsdirektør Ole M. Drangsholt var ikke til st~ 

Kill i samler troppene 
Jernbanedirektør Steinar Killi er i 

full gang med en grundig gjen

nomgang av Jernbaneverkets 

organisasjon. Første skritt er 

utnevnelsen av "seks vise menn" 

som skal ha ansvar for hvert sitt 

hovedområde. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Den ny sentralledelsen med seks 
etatsdirektører med ansvar for hvert sitt 
hovedområde skal etter planen tre i kraft 
fra I. juni i år. De seks etatsdirektørene 
skal rapportere direkte til Jernbane
direktøren. 

Klart skille 
- Hva er det viktigste målet med om

organiseringen av toppledelsen? 
- Det er å få klarere linj er ved å 

skille mellom det å ha premissgivende 
oppgaver og ansvar og det å ha 
gjennomføringsansvar. Dvs et klarere 
skille mellom stab- og linjeansvar ved 
hovedkontoret. Det vil blant annet bety 
at regiondirektørene og utbyggings
direktøren i gjennomføringen av sine 
oppgaver skal motta ordre fra og rappor
tere tilbake til ansvarlig linjeleder i ho
vedkontoret, og som vil være etats
direktøren for forvaltning. Dermed vil 
ansvarsforholdene bli mye klarere . Vi 
mener også dette vi l føre til en mer ef
fektiv bruk av ressursene og et bedre 
samarbeid på tvers av regionene. Med 
andre ord: har for eksempel Region 
Nord funnet opp hjulet, så trenger ikke 
de i sør å finne det opp på nytt, fortset
ter Killi. 

Knytte organisasjonen sammen 
- Hvorfor ei ledergruppe på kun seks 
"vise menn"? 

- I dag er det 14 som rapporterer direkte til 
meg. Erfaringer fra andre organisasjoner og 
min egen erfaring så langt viser at det ikke er 
mulig å forholde seg til så mange ledere. Der
for er det viktig å knytte organisasjonen 
sammen i noen hovedfunksjoner med et klart 
ansvar. 
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- Det viktigste for meg blir å få dette 
teamet til å fungere på en god måte gjennom å 
stille krav og skape ryddige arbeidsforhold og 
spilleregler mellom de seks sentrale direktørene. 

- Blir det for mange direktører og sjefer av 
dette opplegget? 

- Nei, det skal ikke bli så mange flere 
sjefer av dette - det er mer en samling av 
ressurser. Samtidig skal vi være opp
merksom på problemstillingen , men vi vil 
ikke få en for tung stab av direktører med 
dette grepet, mener han. 

Første skritt 
- Er dette første skritt i en større omor
ganisering av hele Jernbaneverket? 

- Det er for tidlig å si, men jeg ønsker 
å ha en tota l gjennomgang av organisa
sjonen. Jeg ønsker å se om den måten vi 
er organisert på, med relativt klar regio
nal organisering, er den beste . Det kan 
godt hende at det er det, men jeg tror det 
er sunt for en organisasjon å ta et "styre
mål" på godheten av sin egen organisa
sjon med jevne mellomrom. 

- Så regionene er ikke fredet ? 
- Nei , det bør de ikke være. Personlig 

er jeg for at vi har et regionalt organisa
sjonsledd Jeg synes vi intellektuelt skal 
gå inn i problemstillingen og overbevise 
oss sjøl om at dette er det beste. Det kan 
også være slik at noen funksjoner skal 
være organisert regionalt, mens andre 
kan være mer organisert som divisjoner, 
tenker Killi høyt, som sist på året vil ta 
opp til drøftelse hvordan resten av 
Jernbaneverket skal organiseres i framti
den. 

Ingen kronprins eller -prinsesser 
- Hvem er kronprinsen blant de seks vise 
menn? 

- Det er ingen av dem som er kron-
prins. 

- Hvor er prinsessene? 
- De er dessverre fraværende. 
- Finner du noen prinsesser snart? 
- Det håper jeg inderlig, sier Steinar 

Killi , dagen før kvinnedagen på en leder
samling i Jernbaneverket der kun en av ni 
deltakere var kvinner. 

"De seks vise menn" 

Etatsdirektør Forvaltning, 
Jon Frøisland. 
- Frøisland skal være Jernbanedirektørens 
stedfortreder og ha linjeansvaret for den 
overordnete styring og kontroll med 
arbeidet i de fire regionene og i utbyggi ng. 
- Frøisland skal videre ha ansvaret for 
forvaltning av baner og eiendom, milj ø, 
innkj øp og trafikkutøverfunk sjonen . 
Etatsdirektør Trafikk og samfunnskon
takt, Svein Horrisland. 
- Etatsdirektøren skal ha ansvaret for en 
nyorganisert trafikkavdeling og dagens 
informasjonsavde ling, samt ansvaret for 
arbeidet med utviklingen av stasjoner og 
knutepunkter. 
- Trafikkavdelingen vil ha de samme 
funksjoner som i dag med unntak av 
materiellsikkerhet. Det vil si for sikkerhet 
for togframføring, ruteplanleggin g og 
kunde- og markedskontakt. 
- Informasjonsavdelingen skal som i dag ha 
ansvar for ekstern- og interninformasjonen, 
samt design og biliotek. 
Etatsdirektør Banesystem, Jens Melsom. 
- Etatsdirektøren ska l ha ansvar for teknisk 
utvikling og teknisk regelverk med føl 
gende enheter: 
- Signal og tele 
- Materiellsikkerhet 
- Baneteknikk, elkraft og dokumentasjon. 
Etatsdirektør Ressurser og strategi, 
Stein 0. Nes. 
- Etatsdirektøren ska l ha ansvaret for å 
koordinere organisasjons-, økonomi- og 
langtidsplan legging/strategi. 
Sikkerhetsdirektør, Ove Skovdahl. 
- Sikkerhetsdirektøren skal i till egg til sitt 
nåværende ansvar for sikkerhet få ansvaret 
for kva litetsfunksjonen . 
Stabsdirektør, Ole M. Drangsholt. 
- Stabsdirektøren vil få ansvaret for 
internasjonale saker, Juridisk kontor og 
driften av Hovedkontoret , samt være 
sentralledelsens faste sekretær. 
· Fram mot l. juni 200 I vil det bli arbeidet 
videre med den detalj erte organi sasjons
strukturen under etatsdirektørene og 
spørsmålet om utlys ing av sti llinger. 
· Det skal videre gjennomføres en risikoa
nalyse av organi sasjonsendringen. 



• ter I gang 

-Meget viktig redskap 
- Jernbaneverkets nye strategi vil 
være et viktig redskap i årene 

framover. Strategien skal fortelle 
hvor vi skal gå og hvordan vi skal 
nå våre felles mål, sier jernbane
direktør Steinar Killi. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Nettopp arbeidet videre med ledelsens 
forslag til strategidokumentet "Jernbane
verket 2001 - 2005" var hovedtemaet da 

jernbanedirektøren samlet rundt 130 av 
lederne sine på Sundvolden Hote! 
utenfor Hønefoss i Buskerud 7-8 . mars. 

Mest mulig enige 
- I en så stor organisasjon som Jernbane
verket må vi være mest mulig enige om 
hva som er de viktigste målsetningene og 
hvordan vi skal nå målene. Da er det 
nødvendig å ha en strategi slik at vi alle 
vet hvor vi skal gå og hvordan vi skal 
komme dit, fortsetter Killi. 

- Hvor.for har dere ikke definert en 

Strategiforslagene 
Dette er hovedpunktene i ledelsen forslag 
til strategien "Jernbaneverket 200 I -
2005" : 

Grunnlag og visjoner: 
■ Jernbaneverkets visjon skal avspeile 
den langsiktige ide med Jernbaneverkets 
virksomhet og kunne drive organisasjo
nen på kort sikt. Visjonen skal utarbeides 
når målene i strategien er på plass seinere 
i vår. 
■ Grunnlaget for Jernbaneverkets 
eksistens er at staten eier og har ansvaret 
for omfanget av og kvaliteten på det 
offentlige jernbanenettet. I utøvelsen av 
dette ansvaret ønsker staten å ha sitt eget 
nasjonale fagorgan som ivaretar behovet 
for selvstendig norsk jernbane
kompetanse for styring , kontroll og 
beredskap. 
■ Jernbaneverkets formål er å bidra til at 
staten når sine mål for transportpolitikken 
og jobbe for at transport på jernbane er 

en sikker og konkurransedyktig trans
portform, integrert i det øvrige transport
nettet. 

Mål for hovedområdene: 
■ Transport på jernbane skal ikke føre til 
ulykker som kan medføre tap av mennes
keliv eller alvorlig skade på mennesker, 
omgivelser eller materiell. 
■ Jernbaneverket skal bedre utnyttelsen 
av ressursene i utøvelse og gjennomfø
ring av Jernbaneverkets ansvar og 
oppgaver. 
■ Jernbaneverket skal være en attraktiv 
arbeidsplass med godt arbeidsmiljø og 
utfordrende oppgaver. 
· Jernbaneverket skal legge til rette for 
økte markedsandeler der jernbanen er 
samfunnsøkonomisk lønnsom. 
■ Minst 90 prosent av alle tog skal være 
i rute . 
■ Jernbaneverket skal styrke jernbanens 
miljøfortrinn. 
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egen målsetning for Jernbaneverket? 
- Det har vært viktig å diskutere vår 

eksistensberettigelse, og ikke ta den som 
en selvfølge. Det er ingen selfølge slik 
som vi har det i dag. Det kan for eksempel 
tenkes at Vegvesenet eller det svenske 
Baneverket på oppdrag av Samferdselsde
partementet kan utføre jobben som vi gjør 
i dag. Jernbaneverket er med andre ord 
kun et redskap til å sette ut i live deler av 
jernbanepolitikken som våre oppdragsgi
vere, Samferdselsdepartementet og Stortin
get, ønsker at vi skal utføre. Da mener vi 
at det ikke er riktig å utforme et eget ho
vedmål for Jern baneverket. I stedet har vi 
meislet ut en rekke strategiske mål for våre 
definerte hovedområder, sier han. 

Dra tau 
- Hvor viktig redskap vil Jernbaneverkets 
nye strategiske mål være? 

- Jeg tror de vil være veldig viktige for 
fellesskapet. Alle som har vært med å 
trekke i et tau, vet hvor viktig det er å 
trekke i samme retning. Nettopp å få alle til 
å dra sammen mot det samme punktet er 
rett og slett hovedhensikten med den nye 
strategien. Klarer vi det, får vi en mer ef
fektiv og servicerettet etat. 

- Hva blir de viktigste strategiske gre
pene for å bygge opp tilliten til jernbanen 
igjen? 

- Det er å ha full kontroll over sikker
heten i togavviklingen . 

- Hvordan sette opp en strategi som til 
nå ikke har noen .forslag til tiltak? 

- Neste steg i denne prosessen er å 
konkretisere de tiltakene som skal inngå i 
og aktivere strategiene for at målene skal 
bli nådd. På ledersamlingen ble det utført 
en kjempedugnad. I 12 grupper ble ledel
sens forslag til strategiske mål innenfor 
våre seks hovedområder evaluert og fored
let. I tillegg ble lansert en rekke gode for
slag til konkrete tiltak/arbeidsmål hvor en 
kan etterprøve om målene er nådd. Dette er 
meget viktige innspill fra dem som kan 
mest om hva effektive tiltak er, mener 
Killi . 

Meget imponert 
- Jeg er meget imponert over hvilken kraft 
og iver som preget arbeidene i gruppene 
og fremleggelsen i plenum. Innsatsen 
bekrefter at vi har et lederkorps hvor det er 
prinsipiell enighet om hvor vi står og hvor 
veien skal gå videre, oppsummerer en 
meget fornøyd jernbanedirektør. 

- Samtidig legger materialet og signa
lene fra dugnaden på Sundvolden et mas
sivt press på ledelsen. Vi må sørge for å ta 
med oss alle de gode innspillene i det vi
dere arbeidet med strategien fram mot 
sluttbehandlingen seinere i vår, avslutter 
jernbanedirektør Steinar Killi. 
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Dobbeltsporet på Nord-Jæren f 
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Beste fall: - Med oppstart av anlegget i 2003 kan i beste fall de nye dobbeltsporene stå 

ferdig i 2007, sier plansjef Helge Tunheim. 

Dobbeltsporet mellom Sandnes og Stavanger kan stå ferdig innen 
2007 dersom Stortinget følger opp vedtaket om å forsere utbyggin
gen med nødvendige bevilgninger. En meget viktig brikke i økt 
satsing på kollektiv transport på bane på Nord-Jæren kan dermed stå 
ferdig tre år tidligere enn forventet. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Det kan bli konsekvensen av at Stortinget 
tidligere i år gikk inn for å sette av 400 
millioner kroner til utbyggingen av 
dobbeltsporet mellom Stavanger og 
Sandnes i første planperiode 2002-2005 
av Nasjonal transportplan (NTP). 

Samlet pris for prosjektet er beregnet 
til vel 700 millioner kroner. 

Ny tredobling 
Siden introduksjonen av tilbudet om 
lokaltog på Jærbanen i 1992 er trafikken 
mer enn tredoblet. Når det nye dobbelt
sporet tas i bruk, viser beregninger at 
trafikken ytterligere vil bli nesten doblet 
fra 8.800 reisende per dag til 16.200. 

Dersom planene om en bybane i kor
ridoren mellom Stavanger og Sandnes 
bygges ut, vil antall reisende ventelig bli 
opptil 22.400 per dag. Det er så mange 
som nærmere tre ganger flere enn i dag. 

Den kritiske linjen 
- Den første oppgaven blir å se på den 
kritiske linjen i framdriften helt fram til 
byggestart. Sammen med Jernbaneverket 
Utbygging må vi lage en framdriftsplan 
ut fra de nye forutsetningene, sier 
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plansjef Helge Tunheim i Jernbaneverket 
Region Sør. 

Fram til nå har arbeidet med å plan
legge det nye dobbeltsporet vært lagt opp 
etter at midler til utbyggingen først kom 
etter første planperiode i perioden 2005-
2008. 

- Før vi kan stikke spaden i jorda, 
må vi nå finne ut hvor raskt vi kan lage 
detalj- og byggeplanene. Videre vil arbei
det med reguleringsplanene i Stavanger 
og Sandnes og erverv av grunn være av
gjørende faktorer for når byggestart kan 
finne sted, opplyser utbyggingssjef Ole 
Konttorp i Jernbaneverket Utbygging. 

Fire år 
- Med oppstart av anlegget i 2003 kan i 
beste fall de nye dobbeltsporene stå 
ferdig i 2007. Men oppstart i 2003 er 
trolig for optimistisk, medgir Tunheim og 
får full støtte for det av utbyggingssjef 
Konttorp. 

- Anleggstart blir nok i 2004. De 400 
millionene kroner som Stortinget har av
satt, er lagt inn i 2004 og 2005. I ut
gangspunktet kunne en utbygging av et 
dobbeltspor på 14,5 ki lometer vært gjen
nomført på tre år. Fordi utbyggingen i all 

hovedsak foregår i bynære omgivelser og 
delvis tett opp til en meget trafikkert 
bane, så vi I utbyggingen ta lenger tid. 
Jeg vil derfor regne med fire år, sier 
Konttorp. 

Forstyrrende 
- Vil overhodet ikke Stortingets fors ering 
skape problemer? 

- Det som kan virke forstyrrende, er 
at vi på grunn av manglende vedtak om 
regulering i Sandnes kommune ikke har 
kommet i gang med byggingen av den 
nye godsterminalen ved Ganddal. Vi har 
hele tiden i arbeidet med planleggingen 
av dobbeltsporet, forutsatt at godstrafik
ken mellom Stavanger og Sandnes er 
borte når byggingen av dobbeltsporet 
settes i gang, sier plansjef Tunheim. 

- Det som er utfordringen nå, blir å få 
til en koordinering av de to prosjektene, 
forsetter utbyggingssjefen. 

- Jeg tror vi får unna tyngden av ut
byggingen på Ganddal før vi kommer i 
gang med dobbeltsporet. Vi vil nå se på 
muligheten for å se disse to prosjektene 
samlet og etablere et prosjektkontor for 
Ganddal i Sandnes, sier Ole Konttorp. 

1 
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ig innen 2007 

Tidligere: Nytt dobbeltspor mellom Sandnes og Stavanger kan stå ferdig i 2008, tre år tidligere enn antatt. (Illustrasjonsbilde) 

Politisk vilje til å satse på bane 
- De siste årene har det vært stor politisk vilje til å satse på et 

banebasert kollektivtilbud på Nord-Jæren, sier avdelingsleder 

Hans Magnar Lien i Stavanger kommune. 

Dugnaden som kommunene på Nord
Jæren satte i gang først på 90-tallet 
for å få løftet tilbudet på Jærbanen, 
ble kronet med stor suksess. 
Begrensinger som mangel på nye 
stoppesteder, for lav frekvens og 
gammelt materiell, har fått den 
kraftige veksten i trafikken til å 
stoppe opp. 

Drivkraften 
- Suksessen på Jærbanen kombinert 
med stagnasjonen i trafikkveksten 
den siste tiden, har vært drivkraften 
både for å sikre at Jærbanen lå først i 
løypa til å få nye lokaltog, få raskest 

mulig utbygging av dobbeltsporet 
mellom Stavanger og Sandnes og få 
etablert en bybane, fortsetter Lien. 

Han er ikke i tvil om at politikerne 
fra kommunene på Nord-Jæren, Roga
land fylkeskommune og politikerne på 
rogalandsbenken i Stortinget vil stå på 
for å sikre at Stortinget følger opp med 
de nødvendige bevilgningene til utbyg
gingen av dobbeltsporet. Videre mener 
han at de vil puffe på for at staten skal 
gi sitt bidrag til utbyggingen av en 
bybane på Nord-Jæren. 

Frykter ikke 
Heller ikke utbyggingsdirektør Ole 

Konttorp i Jernbaneverket Utbygging 
frykter at det blir noe problem å få 
bevilget de pengene som Stortinget 
har lovet til dobbeltsporet i Nasjonal 
transportplan (NTP). 

- Jeg regner med at programmet 
som er laget i forhold til NTP, følges 
opp av Stortinget med noen justerin
ger. Vi har ikke opplevd mer enn et 
års avvik på prosjekter fra tidligere 
transportplaner. Så stort sett blir ved
tatte planer gjennomført. Jeg regner 
med at de lokale representantene fra 
Rogaland vil passe på så vi får hva 
Stortinget har lovet, sier Ole Konttorp. 
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- Overveiende sjanse for byb 
- Jeg tror det er godt over 50 

prosent sjanse for at bybanen på 

Nord-Jæren blir en realitet. 
Teoretisk kan bybanen stå ferdig 

samtidig med dobbeltsporet, men 

2009-201 0 er trolig mer realistisk, 

sier avdelingsleder Hans Magnar 

Lien i Stavanger kommune. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
Sammen med Gottfried Heinzerling i 
Rogalandsforskning er Lien nærmest 
for bybanens far å regne. De samme to 
herrene var henholdsvis sekretær for og 
leder av utredningen om konsekvensene 
av å etablere en bybane i korridoren 
Stavanger - Sandnes - Bryne. 

Denne utredningen konkluderte med 
at utbyggingen av en bybane , inklusive 
en avstikker til Stavanger Lufthavn i 
Sola kommune, med en prislapp på 
1.140 millioner kroner, vil være sam
funns- og bedriftsøkonomisk lønnsom. 
Dette forutsetter at bybanen fanger opp 
15 prosent av de reisende, dvs. frakter 
minst 61.000 personer i døgnet. 

To alternativer 
Statens vegvesen i Rogaland har fått i 
oppdrag å kvalitetssikrere to alternativer 
i de utredningene som er gjort. Det ene 
er drift av bybane på det nye dobbelt
sporet. Det andre er etablering av to 
sløyfer ut fra dobbeltsporet mellom 
Stavanger og Sandnes, pluss forlengelse 
av banen gjennom Stavanger sentrum til 
Fiskepiren på havna. 

Forslagene om en avstikker fra Gau
sel via Forus til Stavanger Lufthavn i 
Sola kommune og en sløyfe fra Ganddal 
i Sandnes kommune til Orstad i Klepp 
kommune, blir ikke kvalitetssikret i 
denne omgang. 

Urealistisk 
Seksjonsleder Gunnar Eiterjord ved 
Statens vegvesen i Rogaland tviler på at 
trafikken vil bli så stor at utbyggingen 
av bybanen delvis kan finansieres av 
inntekter fra driften av banen. 

- Jeg tror personlig kvalitetssikrin
gen av utredningen av bybanen vil vise 
at det er urealistisk. Det finnes ikke et 
prosjekt i verden som har vært i stand til 
å bære kostnadene ved å bygge baner 
via driftsinntekter, mener han. 

Eiterjord stiller også spørsmål ved 
om det er politisk vilje til å bygge opp et 
kollektivtilbud som går med store un
derskudd mens boliger og arbeidsplas
ser bygges etappevis ut. 

- Dette vil sammen med finansierin-
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Godt eksempel: Kommunedelplanen for den nye bydelen Jåttåvågen er et godt 
eksempel på hvilke muligheter som det nye dobbeltsporet og bybanen gir for å få mest 
mulig av veksten i transportbehovet på et banebasert kollektivtilbud, sier avdelingsleder 
Hans Magnar Lien i Stavanger kommune. 

gen ha stor betydning for realiseringen 
av prosjektet, mener han. 

Liv laga 
Avdelingsleder Hans Magnar Lien mener 
fortsatt at bybanen er liv laga, slik 
utredningen som han ledet konkluderte 
med. 

- Utredningen viste at det ikke bare 
var alternativet med bybane på dobbelt
sporet som var det naturlige valget, men 
at alternativet med sløyfer og forlengelse 
av banen i sentrum i Stavanger ville 
optimalisere trafikkgrunnlaget og dermed 
være bedrifts- og samfunnsøkonomisk 
lønnsomt, forteller han. 

- Før utredningen om bybane var av
sluttet, ble det inngått et forpliktende 
samarbeid mellom kommunene om en 
plan for arealutvikling på Nord-Jæren. 
Planen forsøker å bygge opp under den 
infrastruktur som Jærbanen med det nye 
dobbeltsporet og en bybane med tilhø
rende sløyfer og byforlengelse legger 
opp til, fortsetter Lien. 

Avgjørende viktig 
- Blant næringslivet er det større inter
esse for banebasert kollektivtransport 
enn for et alternativ med busser. Jeg tror 
det skyldes at banealternativet er mer 
stabilt og forutsigbart. Vi merker alt nå at 
næringslivet tilpasser seg en framtidig 
banestruktur. Både i Forus-området og i 
korridoren mellom Stavanger og Sandnes 

foregår det en intens planlegging på ulike 
nivåer for større bolig- og nærings
prosjekter, opplyser Lien. 

- Hvor viktig er etableringen av en 
bybane for Stavanger og Nord-Jæren ? 

- Sammen med en videre utvikling av 
Jærbanen med nye lokaltog og bygging 
av dobbeltspor mellom Stavanger og 
Sandnes er en bybane usedvanlig viktig, 
mener han. 

Gjøre de riktige tingene 
- Hvilke konsekvenser får Stortingets 
forsering av utbyggingen av dobbelt
sporene mellom Stavanger og Sandnes 
for det videre arbeidet med bybanen? 

- Det vil føre til at vi i våre planer på 
Nord-Jæren tør å gjøre de riktige tingene 
i forhold til utnyttelse av arealene i større 
grad enn vi ellers kunne. Med andre ord 
kan vi planlegge ut fra at kollektiv banet
ransport kan ta en større del av trafikken 
som store utbygginger fører med seg. 

- Kommunedelplanen for Jåttåvågen 
er et godt eksempel. Dette er et område 
som det ble bygd plattformer på, og som 
skal gjøres om til en ny bydel med minst 
1.500 boliger og inntil 8.000 arbeidsplas
ser. Her var utfordringen å få tiltro til at 
det går an å operere med en reise
fordeling som er vesentlig annerledes 
enn dagens sterkt bil- og motorveibaserte 
transportsystem, sier avdelingsleder 
Hans Magnar Lien i Stavanger kom
mune. 



på Nord-Jæren 

Urealistisk: Seksjonsleder Gunnar Eiterjord ved Statens 
vegvesen i Rogaland tror det er urealistisk at trafikken vil 
bli så stor at utbyggingen av bybanen delvis kan finansi
eres av inntekter fra driften av banen. 

Planlegger 
medbybane 
- Gjennom transportplanen for Nord

Jæren har det vært vist stor vilje til å 

satse på bybanen som en ryggrad i -

- Vi planlegger ut fra at bybanen kommer. 
Det tror jeg er mest fornuftig, sier plansjef 
Helge Tunheim i Jernbaneverket Region 
Sør.kollektivtilbudet i regionen. Byggingen 
av dobbeltsporet vil også være første fase i 
utbyggingen av en bybane, fortsetter 
Tunheim. 

Behov for avklaring 
- Når Stortinget nå har framskyndet utbyg
gingen av dobbeltsporet, har vi et økt behov 
for å få en sikker avklaring i forhold til 
framdriften på bybanen tidligere enn før. 

- Kan det bli Jernbaneverket som bygger 
den? 

- Det er ikke avklart. En del av utfordrin
gene som gjenstå, er å finne løsninger for 
hvordan den videre planlegging, utbygging 
og drift av en bybane skal organiseres. Det 
finnes ingen erfaringer her til lands i byg
ging og drift av bybaner som går gjennom 
flere kommuner. 

- Jernbaneverket har på sin side ikke 
noen offisiell politikk overfor bybaner. Vi er 
med som konsulenter og pådrivere i byplan
arbeidet på Nord-Jæren, men lenger enn til 
planleggingsfasen er vi ikke per i dag inn
stilt på å være med på, sier plansjef Helge 
Tunheim i Jernbaneverket Utbygging Region 
Sør. 

Bybane-Fakta 
■ I 1993 tok Stavanger kommune 
initiativet til å få utredet en mer 
omfattende regional satsing på 
skinnegående kollektive reisemidler. 
■ Hovedkonklusjonen i en prinsipp
studie om bybane på Nord-Jæren 
som ble gjort i 1994, var at det 
finnes et potensial i markedet for å 
utvikle Jærbanen videre . For 
strekningen Stavanger - Ganddal ble 
det påvist samfunnsøkonomisk nytte 
og bedriftsøkonomisk overskudd 
knyttet til driften av en bybane. 
■ En utredning som analyserte 
vesentlige konsekvenser av etable
ringen av et bybanetilbud, konklu
derte med samfunns- og bedriftsøko
nomisk lønnsomhet for prosjektet. 
■ Analysen ble gjennomført som et 
samarbeidsprosjekt mellom 
Jernbaneverket, Statens vegvesen 
Rogaland, NSB BA persontrafikk, 
Jærrådet, Rogaland fylkeskommune , 
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Stavanger, Sandnes og Sola kommuner. 
■ Utbyggingen av en bybane i tilknyt
ning tildet nye dobbeltsporet mellom 
Sandnes og Stavanger med forlengelse av 
banen i Stavanger fram til Fiskepiren og 
sløyfer mellom Hillevåg og Jåttåvågen og 
mellom Forus og Lura, er beregnet til å 
koste 720 millioner kroner. Det er dette 
alternativet pluss en bybane på dobbelt
sporet som nå kvalitetssikres. 
■ En forlengelse fra den siste sløyfa til 
Stavanger Lufthavn Sola vil koste 
ytterligere 420 millioner kroner. Dette 
alternativet vil kreve etablering av minst 
I 0.000 nye arbeidsplasser og boliger 
med plass til minst like mange nye 
innbyggere. 
■ En siste utbygging av bybanen er tenkt 
mellom Ganddal i Sandnes kommune og 
Orstad i Klepp kommune. Denne 
parsellen er beregnet til å koste 230 
millioner kroner. 
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- Politisk vilje til å satse på jern 

Utålmodig: Etter to år med lite fysisk aktivitet i marken er 
utålmodigheten i jernbanebyggermiljøet påtagelig etter å komme 
i gang med anleggsarbeid igjen, sier utbyggingsdirektør Rolf K. 
Jelstad. (Foto: Øystein Grue) 

- Etter to år med usikkerhet om tidspunktet og omfanget av dobbeltspor-utbyggingen på vest
og sørsiden av Oslo ble behandlingen av Nasjonal transportplan (NTP} en bekreftelse på at det 
er politisk vilje til å satse på jernbanen. I Utbygging står vi foran en inspirerende epoke. 

ØYSTEIN GRUE 
Slik oppsummerer utbyggingsdirektør 
Rolf K. Je lstad den ti timer lange 
debatten i Stortinget som resulterte i en 
gledelig påpl ussing på jernbanens 
investeringsbudsjett og grønt lys for å 
bygge hele Skøyen - Asker, inklusive 
Skøyen - Lysaker i en sammenhengende 
operasjon innen 2011 . 

Ny giv 
- Med de beskjedne rammer for investe
ringer som vi har opplevd de senere år, 
med gjentatte start- og stoppordrer på 
Vestfo ldbanen, er det svært gledelig at vi 
nå står foran en ny giv med satsing på 
jernbanen som transportform i det 
sentrale Østlandsområdet, i Vestfold og i 
Stavanger-Sandnes-området. 

- Men i motsetning til den tillit NSB 
Gardermobanen ble vist, står ikke pen
gene for å bygge dobbeltspor mellom 
Skøyen og Asker på Utbyggings konto? 

- I Utbygging har vi ikke lagt skju l 
på at vi hadde ønsket en større frihets
grad i form av en samlet prosjekt
bevi lgning som byggherre
organisasjonen selv kunne styre . Men vi 
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har ikke grunn ti l å tro noe annet enn at 
regjeringen og Stortinget vi l følge opp 
den vedtatte I 0-års planen , sier Rolf K. 
Jelstad. Dette er også en forutsetning for 
at prosjektene skal kunne gjennomføres 
på en optima l måte. 

Forutsigbarhet 
- Som byggherre er vi avhengige av en 

forutsigbarhet i de bevi lgn inger og 
beslutninger og avk laringer som prosjek
tene forutsetter. Vi har så langt i år 
signert kontrakter for 175 mi ll ioner 
kroner og vil i løpet av høsten 200 1 
inngå anleggskontrakter for om lag 1,2 
mi ll iarder kroner på strekningen Sand
vika - Asker. 

- Det er med andre ord betydelige 
kapitalsummer som nå bindes opp i løpet 
av dette året . Dette skal vi håndtere på en 
god måte under forutsetning av at 
Jernbaneverket g is de rette ramme
betingelser fremover. Og det tror jeg vil 
skje, sier Rolf K. Jelstad til Kjøreveien. 

Startskuddet har gått 
Med byggestarten i Sandvika i januar og 
bekreftelsen i NTP-behandlingen på 

viljen ti l å satse på jernbanen har 
startskuddet for den mest omfattende 
jernbanebyggingen i Norge på 50 år 
gått. 

- Vår forp liktelse er å overholde de 
vedtatte budsjett og overholde fristene 
for fremdrift og ferdigsti llelse, samt le
vere den kvalitet og sikkerhet som er be
sluttet, lover Rolf K. Je lstad. 

- Er alle nødvendige avklaringer for 
nytt dobbeltspor Skøyen - Asker på 
plass? 

- Nei. Men i løpet av våren vil 
Jernbaneverkets handlingsprogram for 
perioden 2002-2005 være vedtatt. Da 
gjenstår avklaringen om eventuell jern
baneforbindelse til Fornebu og trasevalg 
på dobbeltsporet mell om Skøyen og 
Sandvika. 

I disse dager er Jernbaneverkets og 
Statens vegvesens anbefalte løsning for 
kollektivbetjening av Fornebu presentert 
for samferdse lsministeren. 

- Vi er selvsagt spente på hva regje
ringen beslutter og legger for vår del 
vekt på at de politiske myndigheter ikke 
bare ser på effekten av nytt dobbeltspor 
mellom Sandvika og Asker, men ser 



en 

hele strekningen Skøyen - Asker under 
ett, fortsetter Jelstad. 

Byggetid 10 år 
Sandvika - Asker skal stå ferdig i 2004/ 
2005 og vil koste om lag tre milliarder 
kroner. - Både prosjekteringsmessig og 
for våre kunder, som skal merke effekten 
av utvidelsen av kapasiteten mellom 
Skøyen og Asker, blir Sandvika - Asker 
viktig, og både av hensyn til de reisende 
og de som blir berørt av anleggsarbeidet, 
var det viktig å få kortet ned byggetiden 
til 10 år. 

- For oss er Jong - Asker bare første 
etappe på et 42 kilometer nytt dobbelt
spor fra Asker til Ski der mellom 60 og 
80 prosent vil gå i tunnel , understreker 
han . 

Mens byggearbeidene er godt i gang 
i Sandvika, pågår prosjekteringsarbeidet 
for strekningene Sandvika - Asker og 
Skøyen - Sandvika med fokus på Lysa
ker, forklarer Jelstad. 
Oppstart på byggingen av en ny Lysaker 
stasjon i vil skje i 2004 hvis H2B
alternativet fra Skøyen til Sandvika blir 
valgt. 
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Etappevis: Grafikk fra Handlingsprogram for Jernbaneverket 2002-2005 som 
viser hvilke etapper som skal bygges i hvilken periode. 

Byggearbeidene på nye Ski stasjon var 
foreslått i 2002, men er utsatt to år. 
Jelstad regner med oppstart i 2004 og 
antyder en byggeperiode på tre år. 

Statsbudsjett og signalanlegg 
- Regjeringens forslag til statsbudsjett og 
budsjettbehandlingen for 2002 blir en 
viktig bekreftelse for flere prosjekter, 
ikke bare Skøyen-Asker-prosjektets 
videre fremdrift. Vi er ikke minst utålmo
dige etter å komme i gang med Barkåker -
Tønsberg, understreker utbyggings
direktøren. 

- Når det gjelder interne avklaringer i 
Jernbaneverket, er det viktig for fremdrif
ten på Skøyen-Asker å få avklart valg av 
signalanlegg, tilføyer Jelstad. Han ønsker 
en rask avklaring på type og alternative, 
fremtidige leverandører. 

- Planleggings- og prosjekterings
miljøet i Utbygging består av personer 
med kompetanse som er etterspurt i 
prosjekteringssammenheng, og som erfa
ringsmessig trenger et høyt trykk for å 
yte sitt beste. Hvordan er turnover, og 
hvordan klarer byggherreorganisasjonen 
å beholde de beste medarbeiderne? 

- Etter to år med lite fysisk aktivitet i 
marken er utålmodigheten etter å komme i 
gang med anleggsarbeid påtagelig. Trass i 
to magre år kan Utbygging vise til lav 
turnover. Dette henger nok sammen med at 
aktiviteten i bygg- og anleggsmarkedet har 
vært uvanlig lav, noe vi ser er i ferd med å 
endre seg. Vi har hatt tro på at de store, 
spennende prosjektene vi har holdt på med 
å planlegge, vil bli igangsatt. 

Entusiasme 
- For å løse våre forestående oppgaver er 
vi avhengige av å klare å ta vare på våre 
medarbeidere og å rekruttere noen utenfra. 
Vi merker at det er økende etterspørsel 
etter våre folk, og det er en betydelig 
utfordring å beholde og rekruttere den 
kompetanse og erfaring prosjektene 
trenger. 

- Jeg opplever entusiasmen for oppga
vene vi nå har foran oss, som meget inspi
rerende, sier Jelstad, som hadde ansvaret 
for det hittil største prosjektet i Utbyg
gings regi: Nye Nationaltheatret stasjon, 
som ble åpnet og tatt i bruk i desember 
1999. 
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Positive Målevogn-resultater 

Kjempeflott: - Det er kjempeflott av folk trives, og at over 90 prosent av våre ansatte er opptatt av fornøyde kunder, sier produksjonssjef 
Hans Kristian Medbøen (th) i BaneProduksjon Sør. Her sammen med regionsjef John Ole Grinde. (Foto: Sindre Ånonsen) 

Produksjonssjef Hans Kristian 

Medbøen og BaneProduksjon Sør 

kan glede seg over gode Målevogn

resultater ett år etter at produk

sjonsavdelingen skilte lag med 

regionen. - Vi har likevel en rekke 

utfordringer foran oss, sier 

Medbøen. 

AV SINDRE ÅNONSEN 
Resultatene av Målevogn P2000 ble 
presentert på Kongsberg i slutten av 
februar, og det var i hovedsak oppløf
tende tilbakemeldinger produksjonssjefen 
kunne presentere for gruppen av 
produksjonsledere, gruppe ledere og 
enke lte representanter for staben i 
Drammen. 

Best 
Over 70 prosent av de ansatte sier de 
trives ganske godt eller meget godt på 
arbeidsp lassen. Det er det beste resultatet 
blant samtlige produksjonsavdelinger i 
landet, og Medbøen er fornøyd. 

- Det er kjempeflott av folk trives, og 
like morsomt er det at over 90 prosent av 
våre ansatte er opptatt av at kunden er 
fornøyd med jobben vi gjør, sier 
Medbøen. 
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Flere utfordringer 
Undersøkelsen forteller også at de 
ansatte i det store og hele er fornøyd med 
lederne. 

- Men her er det likevel ting å gripe 
tak i sier Medbøen og trekker frem at 
mange fremdeles føler at ledelsen kan bli 
bedre til å informere, involvere og gi de 
ansatte en fø lelse av medvirkning i for
skjellige prosesser. 

- Det må vi ta på alvor, understreker 
prod uksj onssj efen. 

En annen ting som bekymrer 
Medbøen, er at 25 prosent av de ansatte, 
i hovedsak ledere, opplever stress som et 
problem på jobben - et komplekst og 
sammensatt problem som det kan være 
vanskelig å finne løsninger på. 

- Jeg tror mye av dette henger 
sammen med konkurransesituasjonen vi 
nå befinner oss i, mener Medbøen. 

God kultur 
Assisterende produksjonssjef Morten 
Lønnes har bare vært i Jernbaneverket et 
halvt år, men peker på flere forho ld han 
mener er avgjørende for trivselen. 

- Folk her er åpne og ærlige, og sam
arbeidet med tillitsmannsapparatet er 
utrolig bra, påpeker Lønnes, som tidli 
gere arbeidet hos Oslo Sporveier. 

HMS-ansvarlig Gunnar Bjørnda l har 

arbeidet 23 år ved jernbanen og var ikke 
overrasket over de positive resultatene. 

- Med utgangspunkt i hvor godt jeg 
kjenner organisasjonen, er dette som for
ventet, sier han. 

- Vi har jobbet godt med arbeidsmil
jøet gjennom flere år, både som en del av 
forvaltningen og etterpå. I tillegg infor
merer vi de ansatte tidlig i forbindelse 
med de forskjellige prosessene vi går 
gjennom, legger Bjørndal til. 

Både Lønnes og Bjørndal mener 
BaneProduksjon Sør har tatt med seg 
mye bra fra årene som en del av regio
nen. 

Må delegere 
Ellers tror Lønnes problemene med 
stress på ledernivå kan avbøtes ved at 
fo lk bli r flinkere til å delegere arbeids
oppgaver. 

- Mye kan gjøres ved å organisere ar
beidet på en annen måte, mener han . 

Medbøen er enig og understreker at 
Målevogn P2000 skal følges opp frem 
mot neste måling. 

- Gjennom å utvikle modeller for for
bedring og iverksette tiltak skal vi bli 
enda dyktigere, lover både han og Løn
ne s. 

BaneProduksjon Sør har med andre 
ord ikke tenkt å hvile på laurbærene. 
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Godt oppmøte: Brannvesen og pol iti møtte mannsterkt opp på orienteringsmøtet i Drammen. 

Sikkerhetsamarbeid 
om Liertunnellen 
Region Sør arbeider i disse dager 

med en beredskapsplan for Lier

åsen tunnel, og inviterte 6. mars 

brannvesen og politi i Drammen, 

Lier og Asker til et orienterings
møte. 

SINDRE ÅNONSEN 
Beredskapsplanen skal være ferdig innen 
I . mai , men mye skal på plass før den 
tid . 

•• •• •• 

Bildetekst:Liten risiko: Stine Musseus 
presenterte resultatene av analysene Det 

Norske Veritas har gjort i Lieråsen tunnel. -

Risikoen for en ulykke er statistisk sett liten, 

fastslo hun. 

- Ambisjonen er en beredskapsplan 
som også definerer forholdet til den of
fentlige redningstjenesten. Vi satser like
vel alt på å klare fristen, sier trafikksjef 
Arne Habberstad. 

Ulike scenarier 
På møtet i mars orienterte Det Norske 
Veritas om de ulike scenari er for ulykker 
i Lieråsen tunnel og mu ligheten for at 
noen av disse skal inntreffe. De statis
tiske beregningene viser at mulighetene 
for en ulykke eller brann i tunnelen er 
forsvinnende liten, men at konsekven
sene ved enkelte hendelser kan være 
alvorlige. 

Jernbaneverket på sin side orienterte 
om arbeidet med beredskapsp lanen for 
tunnelen og planlagte tiltak i tiden frem
over. Underveis og etter orienteringen 
fikk politi og brannvesen an ledningen til 
å sti Ile spørsmål. 

Brannvesenet uttrykte blant annet at 
stat istikk og analyser var mindre interes
sant i en hverdag som nettopp består av 
det overraskende og uventede; et syn 
som illustrerer rolleforskjellen mellom de 
forskjellige etatene. 

Ulike syn - men felles mål 
Habberstad er den første til å innrømme 
at Jernbaneverket, brannvesen og politi 
ikke tenker helt likt omkring temaet 
sikkerhet. 

- Jernbaneverket har en tendens til å 
tenke frekvens , mens brannvesen og politi 
tenker konsekvens. Og risiko er jo fre 
kvens ganget med konsekvens, sier han. 

Habberstad er likeve l ikke i tvil om at 
Jernbaneverket er tjent med den diskusjo
nen man nå har omkring temaet sikkerhet i 
tunneler. 

- Jeg tror uansett resultatet til slutt blir 
til vår fordel i form av bedre sikkerhet. 
Og det sier seg selv at vi må ha med de 
operative etatene i diskusjonen, mener 
han. 

Habberstad er likevel opptatt av at 
man må diskutere nytteverdien av ulike 
tiltak. 

- Utfordringen er å finne løsninger 
alle kan leve med, sier han. 

NSBs rolle 
- Et annet moment ved sikkerheten i 
tunneler er hva trafikkutøveren foretar 
seg. Det er helt avgjørende at også NSB 
iverksetter ti ltak som reduserer risikoen, 
slår trafikksjefen fast. 

Ellers opplyser han at Jernbaneverket 
vil følge opp samarbeidet med brannvese
net i Drammen og Lier i tiden fremover. 

- Er du redd for at noen i løpet av de
batten vil kreve Lieråsen tunnel stengt for 
trafikk? 

- Nei, vi får jo håpe at alle parter hol
der beina på bakken i denne diskusjonen, 
svarer Habberstad. 
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Krengetogtiltak på 
Kongsvingerbanen 
1. januar 2002 må Kongsvinger
banen være klar for åta imot de 
nye utenlandstogene til Linx. 
Banen skal tilpasses krengetog
hastighet, og i løpet av året skal 

det gjøres omfattende arbeider på 
en rekke områder. 

ELLEN G. SVENDSVOLL 
Prosjekt krengetog Kongsvingerbanen 
skal utføre arbeider på hele strekningen 
mellom Lillestrøm og riksgrensen og det 
fysiske arbeidet startet i august 2000. 
Det er hovedsakelig et investerings
prosjekt, men det er også lagt inn en del 
vedlikeholdstiltak som koordineres av 
banesjefen. 

Tiltak: Sist høst ble det hovedsakelig gjort tiltak med over- og underbygning. Her fra 
Mangå bru mellom Skarnes og Sander der det er lagt nye sviller og nye ledeskinner. 

Foto: Ingar Snare 

Un fra NSB 
Jernbaneverket hadde ikke økonomisk 
ramme for å prioritere investering i tiltak 
på Kongsvingerbanen i fjor. For at 
prosjektet skulle komme i gang og bli 
ferdig til ønsket tid, tilbød NSB BA et 
lån på 70 millioner kroner. 

NSBs forutsetning er at kjøreveien er 
i en slik stand at det er mulig å oppnå en 
reisetid med krengetog på 65 minutter 
mellom Lillestrøm og Charlottenberg 
uten stopp. Oppnås dette, blir kjøretiden 
for krengetog 4 timer og 30 minutter 
mellom Oslo og Stockholm uten stopp. 
Kjøretiden skal oppnås innen 31.12.0 I. 
Intensjonen er å kjøre 5 togpar om dagen 
mellom Oslo og Stockholm. 

214 millioner 
- Målet for prosjektet er helt klart. Alt må 
være ferdig innen utgangen av året , ellers 
må Jernbaneverket innfri lånet, sier 
prosjektleder Gisle Tangenes, og forteller 
at det er budsjettert med 149 millioner 
kroner i investering i tiltak i år og 30 
millioner kroner til tiltak for vedlike
hold. I fjor ble det brukt 35 millioner 
kroner til investeringer i tiltak. 

Sikkerhetstiltak 
I løpet av mars og april skal prosjektet 
forhandle ferdig en del kontrakter for 
våren. Den største enkeltkontrakten er på 
føringsveier og fundamenter. Det skal 
legges til sammen 30 kilometer kabel-

Samlet: 20 personer er med i Prosjekt krengetog Kongsvingerbanen. Her er de fleste 

samlet utenfor prosjektkontoret på Årnes stasjon. Foto: Ellen Svendsvoll 
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kanal fordelt på ulike steder på streknin
gen . 

- Sist høst ble det hovedsakelig gjort 
tiltak med over- og underbygning, fortel
ler Tangenes. 

- Disse arbeidene fortsetter i år 
også. Vi skal også gjøre en dynamisk 
forbedring av standard på 
kontaktledningsanlegget slik at det tåler 
en hastighet på 130 kilometer i timen. De 
20 stasjonene og holdeplassene der det 
stopper tog i dag, får nytt høyttaleran
legg. Det skal også gjøres en del andre 
tiltak på stasjonene for å ivareta sikker
heten når tog skal passere i 130 km. i ti
men. 

Hele banen får nye hastighetsskilt for 
krengetoghastighet og plusshastighet 
samt en del for normal hastighet. Det blir 
dessuten flyttet en del signaler, spesielt 
forsignaler og innkoblingsfelt for plan
overganger, slik at bremseavstand og 
nedetid for bomanlegg er tilpasset den 
økte hastigheten. 

65 planoverganger forsvinner 
Nedlegging av planoverganger er det 
største tiltaket med et budsjett på 65 
millioner kroner. 

- Det er 128 planoverganger på strek
ningen som ikke er sikret med lyd-/lys
signal eller bommer, forteller del
prosjektleder Per Svestad. 

- De fleste av disse er private plan
overganger. Vi ønsker å legge ned 65 og 
foreta rydding av skilter på 13. Til erstat
ning vil det bli bygd en del underganger, 
men også noen veier og bruer. Vi er i for
handlinger med grunneierne om endelige 
løsninger. Arbeidet vil gjøres i løpet av to 
togfrie helger til våren og tre til høsten. 
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Internett 

Snart kan alle bli IT-nomader 
- Om kort tid vil alle i Jernbane
verket med tilgang til internett på 
PC'en kunne lese e-post og jobbe 

direkte opp mot arbeidsplassen 
uansett tid og sted. Nye tilbud og 
muligheter utvikles samtidig som 
vi setter et større fokus på IT

sikkerheten. 

INGEBORG GIHLE 
Det opplyser IT-rådgiver, Soner Sevin, 
ved Hovedkontoret i Jernbaneverket. 

Nomade-brukere 
- Vi forflytter oss stadig mer i jobben, og 
vi har ofte behov for tilgang til e-post og 
annen viktig informasjon underveis. Nye 
løsninger vil gi flere muligheter til å 
jobbe der du selv måtte ønske det, 
fortsetter Sevin. 

Jernbaneverkets IT-ledelse ønsker å 
gi PC-brukerne denne muligheten ved å 
innføre "OWA-løsninger (Outlook Web 
Access). Den gjør det mulig å bruke e
post gjennom en web-basert utgave av 
Outlook. 

- Det betyr at du kan bruke din e
postkonto i Jernbaneverket uansett hvor 
du befinner deg i verden, forutsatt du har 
tilgang på en PC med Internett-tilknyt
ning og en brukerkonto i Jernbaneverket, 
opplyser han. 

- En annen aktuell løsning er Virtuelt 
Privat Nettverk (VPN). Dette vil bli et al
ternativ til dagens hjemmekontor. Denne 
løsningen vil gi langt flere en slik mulig
het, og loves å bli raskere og mer stabil. 
Når VPN tas i bruk, vil vi kunne koble 
oss opp mot Jernbaneverkets systemer og 
få tilgang til egne filområder og 
BaneNettet sammen med e-post, forteller 
Soner Sevin videre. 

IT-sikkerhet 
I tråd med Jernbaneverkets øvrige satsing 
på sikkerhet følges IT-systemene nøye 
opp. Dette blir viktig når PC-brukerne 
stadig er mer på farten. 

Hvor som helst: Snart vil ansatte i Jernbaneverket kunne jobbe uansett når og 
hvor de er, som for eksempel på cafe, sier IT-rådgiver, Soner Sevin i Jernbane
verket. (Foto: Svein Erik Bakken) 

- Det betyr at nettverkene våre må sikres 
mot inntrenging utenfra, og at vi som 
brukere må sikre systemene «innenfra». 
For eksempel blir det å låse PC'en når 
du forlater arbeidsstasjonen, en like 
naturlig rutine som at vi låser døren når 
vi går hjemmefra, mener han. 

I forbindelse med dette kommer en 
ny versjon av "Håndbok for PC-bru
kere". Den legges i sin helhet ut på 
BaneNettet. I tillegg vil alle PC-brukere 
i Jernbaneverket i løpet av våren få til
sendt brosjyren «Rutiner for daglig sik
kerhet». 
- Her vil du få nyttig informasjon om 
IT-sikkerhet i hverdagen. Det er viktig at 
denne brosjyren blir benyttet som et 
daglig verktøy, sier Soner Sevin. 

Ny FDV-avtale 
Jernbaneverket har avtale med Eterra 
(tidligere Getronics) om bruker- og 
driftsstøtte. Eterra har ansvaret for våre 
ulike administrative datasystemer. De 
skal bistå med hjelp til å løse daglige 
dataspørsmål og sørge for at nettverkene 
fungerer. Nå forhandles det fram en ny 
og bedre EDV-avtale (Forvaltning, Drift 
og Vedlikehold). 

Fokus skal være på den menneskelige 
siden, vi skal bli tatt på alvor som bru
kere uansett nivå. Avtalen skal være en
kel å forstå, og leverandøren skal ha helt 
klare forutsetninger å jobbe etter. Hvis 
du har konkrete spørsmål om hva avtalen 
innebærer, kan du rette disse til IT-rådgi
ver Roy Storli ved Hovedkontoret. 
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Terminliste NJIF 
Utvalg/idrettsgren Plass/sted: Dato: 

Fotballutvalget: 
Fotball Old Boys 

Fotball 7-manns 

Skytterutvalget: 
Miniatyrgevær 

50 m og pistol 

Lerdue 

Skyting I 00/300 m 

Hobbyutvalget: 

ikke bestemt 

Voss 

Drammen 

Finholt 

Bodø 

ikke bestemt 

22-23 eller 29-30.09.2001 

26.05.01 

09.06.01 

Juli / Aug. 2001 

Foto Inni.frist 31.01 .2001 

Sjakk ikke bestemt 19-21.10.200 I 

Bridge par Tr.h ./Hamar? Okt./Nov. 200 I 

Sjakk, korrespondanse Okt. 200 I 

Sommerutvalget: 
Terrengløp 

Orientering 

Friidrett 

Sykkel 

Skogsløp 

Bowlingutvalget: 

Halden 

Drammen 

Sarpsborg 

ikke bestemt 

Sarpsborg 

12.05.01 

09-10.06.2001 

25-26 .08 .2001 

ikke bestemt 

25-26.08.200 1 

Bowling Kolbotn / Ski 30.03-01.04.2001 

Golfutvalget: 
Golf 

NSB marsjer: 
JIL Stavanger 

JIL Ski 

Midt Norge 

Landskamper: 

Elverum 

Stavanger 

Ski 

ikke bestemt 

08-09.09.2001 

ikke bestemt 

ikke bestemt 

ikke bestemt 

Leirdue Finholt, Norge09.06.0l 

Håndball damer/herrerDanmark ikke bestemt 

Nordiske mesterskap: 
Skyting I 00/300m Dombås 

Fotball Finland 

Bridge lag 

Foto 

Danmark 

Norge, Vågå 

24-26.08.2001 

24-26.08.2001 

08-09 .06.200 I 

JBIL Eidsvoll 

Arrangør: 

ikke bestemt 

Stål ving 

JIL Drammen 

JBIL Eidsvoll 

JIL Bodø 

JIL Narvik 

Utvalget 

Utvalget 

Utvalget 

! 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

JIL Halden I 
Stasjonskam I 
NSB BIL Sarpsborg 1

1 ikke bestemt 

NSB BIL Sarpsborg I 

JIL Ski 

JIL Hamar 

JIL Stavanger 

JIL Ski 

ikke bestemt 

Inni.frist 25.05.2001 og arr. den 07-09.09 .2001 Utvalget 

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

Orientering 

USIC mesterskap: 
Maraton 

Bowling 

Innendørs fotball 

Skyting 

Friidrett 

Danmark 21-23.09 .2001 

Slovakia 

Danmark 

Belgia 

Tsjekkia 

Polen 

05-08.10.200 I 

13-17.06.2001 

10-15.09.2001 

25-29 .09.200 I 

Sept. 2001 

Les mer om våre arrangementer på internett: www.njif.org 
___________________________ J 
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600må bort 
fra Banverket 
Konkurranse og krav om økt lønnsomhet 
rammer de ansatte i Banverket i Sverige. 
Produksjonsavdelingen må redusere staben 
med totalt 600 personer. 

De mest utsatte er baneteknikere uten 
spesialkompetanse. Ledelsen tror ikke det er 
mulig å klare reduksjonen uten oppsigelser. 

Den naturlige avgangen blant bane
teknikere uten spesialkompetanse er svært 
liten, bare noen titalls personer i året. Det er 
derfor lite realistisk å basere seg bare på na
turlig avgang. Meldingen om at oppsigelser 
er på gang kom etter et styremøte i 
Banverket Produktion 31. januar. 

Den ble mottatt med både skuffelse og 
bitterhet blant de ansatte. Ingen kan føle seg 
trygg selv om man har lang fartstid i SJ og 
Banverket. Hvis bare ansiennitet legges til 
grunn når det avgjøres hvem som får be
holde jobben, vi l det ikke bli en eneste 
banetekniker under 50 år igjen. Dette er en 
fullstendig uakseptabel løsning, mener le
delsen i Banverket Produktion. 

Banverket regner med at 15 prosent 
oppdragsmengden vil forsvinne som følge 
av konkurranseutsetting. Håpet er at de be
driftene som får disse oppdragene, vil ha 
bruk for folk som blir overtallige i 
Banverket Produktion. For øvrig er videre
utdannelse og støtte til ansatte for å starte 
egen virksomhet blant de tiltakene som blir 
vurdert når staben skal reduseres. (Rallaren) 

Banverket skal 
bli mer effektive 
Banverket i Sverige står overfor en 
omfattende effektivisering. Målet er en 
forbedring på hele I O prosent på bare tre år. 

Det tilsvarer 700 millioner svenske 
kroner. Banverket håper å nå målet ved 
hjelp av konkurranse, markedstilpasset for
valtning og effektivere administrasjon. 

Både gods- og persontrafikk på sven
ske jernbaner øker, men det gjør ikke be
vilgningene til jernbanenettet, tvert imot, 
riksdagen har redusert bevilgningene ti l ny
anlegg. Til drift og vedlikehold er det ingen 
økning, til tross for at oppgavene blir flere 
etter hvert som jernbanenettet utvides. 

Målet på I O prosent har man kommet 
fram til ved å se på de gevinster i effektivi
tet som en har oppnådd ved å innføre kon
kurranse i sammenlignbare virksomheter, 
for eksempel Viigverket. Om målet nås, vil 
Banverket ha 700 millioner kroner ekstra til 
disposisjon i 2004. Disse pengene ska l 
eventuelt brukes til reinvesteringer og fore
byggende ved likehold. 

Banverket erkjenner at konkurranse 
ikke er noe sesam sesam. En forutsetning 
for å oppnå den ønskete effekten er at det 
virkelig blir et marked. Hvis det ikke blir 
etablert bedrifter som kan påta seg oppdrag 
på jernbanen, blir konkurransen fiktiv. 
(Rallaren) 
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Gassdrevet motorvogn 
Det franske jernbaneselskapet 

SNCF kan ha løst sikkerhetspro

blemene knyttet til gassdrevne 
tog. I en motorvogn som nylig er 

konstruert, blir gassen lagret på 

en stor porøs overflate av aktivt 

kull. Denne lagringen medfører 

ikke fare verken for eksplosjon 

eller for at passasjerer kan bli 

kvalt av gass ved en ulykke inne i 

en tunnel. 

----- ----------------------------

Da SNCF begynte å arbeide med 
gasstogprosjektet, var forutsetningen at 
drivstoffet skulle være propan, som er 
mest brukt på gassdrevne kjøretøyer i 
Frankrike. Problemet er at propan er 
tyngre enn luft. Ved en avsporing eller 
kollisjon i en tunnel vil propan som 
lekker ut samle seg på bakkenivå og 
fortrenge oksygenet. Det kan få 
katastrofale konsekvenser for alle som 
overlever den første smellen. 

Fransk: Fotomontasje av den planlagte franske gassdrevne motorvognen og 
hvordan den kan komme til å se ut ute på sporet. (Foto: SNCF) 

SNCF bestemte seg derfor for å 
droppe propan som drivstoff og satser i 
stedet på naturgass. Det er heller ikke 
uproblematisk. Ved normalt trykk og 
temperatur krever naturgass svært mye 

plass. Dette kan løses ved å lagre gassen 
under høyt trykk eller kjøle den ned til 
den blir flytende . Men dermed oppstår et 
nytt sikkerhetsproblem. Uansett hvilken 
av disse løsningene man velger, vil det 
være en overhengende fare for eksplosjon, 
hvis det inntreffer en ulykke.SNCF håper 
nå å ha løst problemet. 

Å lagre gass absorbert på aktivt kull 
er ingen ny ide, men den er aldri tidligere 
benyttet i tog. Motorvognen får I 000 ku
bikkmeter gass lagret i kullet. Det er til-

USIC-mesterskap i friidrett 2001 
USIC i friidrett (internasjonalt Jernbanemesterskap) arrangeres i Polen i september 
2001 . Vi vet vi har enkelte deltagere som vil kunne hevde seg meget bra i dette 
mesterskapet, og NJIF vurderer å sende en liten tropp hvis det fins kvalifiserte 
deltagere som ønsker å delta. For å komme i betraktning må man kunne dokumentere 
at kvalifiseringskrav som er opplistet nedenfor, er oppnådd, og at en ønsker å delta i 
JM i friidrett 25. august 200 I. Det må også kunne bekreftes at treningsopplegget vil 
bli holdt på et forsvarlig nivå i tidsrommet fra resultat er oppnådd og fram til 
konkurransetidspunktet. De som mener at de fyller kravene, bes sende inn dokumen
terte resultater (hvor og når resultatet ble oppnådd) innen I. juni til NJIF, Prinsensgt 
7- 9, 0048 Oslo. 

Kvalifiseringskrav: 
Herrer: Damer: 
100 m 11.40 100 m 14.00 
200 m 23.00 200 m 27.50 
400 m 54.00 400 m 64.00 
800 m 1.59.00 800 m 2.30 .00 
1500 m 4.08 .00 3000 m 11.00.00 
3000 m hinder 9.50.00 Lengde4.50 
5000 m 15.40.00 Kule 9.30 
10000m 32.20.00 Diskos 25.00 
Høyde 1.65 Spyd 25.00 
Lengde 6.10 
Tresteg 11 .80 
Kule 14.00 
Diskos 38.00 
Spyd 45.00 

Øvrige opplysninger: Johnny Flatmotlf. 9 I 6 56 785 John Bredholttlf. 916 69 170 

strekkelig til å kjøre 800 km i en fart som 
er normal for dieseldrevne tog. Foreløpig 
finnes motorvognen bare på tegninger. 
En sikkerhetsstudie som pågår skal av
sluttes før en prototyp blir laget, men 
SNCF har stor tro på at prosjektet blir 
realisert. Gaz de France som samarbeider 
med SNCF om utvikling av gasstoget, 
tror det vil bli sikrere enn dieseldrevne 
tog. (Rallaren) 

Trondheim meste~ 
i brigde for lag 1 

JIL Trondheim vant årets mesterskap i 
brige for lag som ble arrangert på Voss 
I 0-11. februar. Etter mange års med 
mesterskap på Olrud Hote! på Hamar, 
hadde Stålving tatt på seg årets 
mesterskap. Vi hadde håpet på bedre 
deltakelse enn de fem ne som til slutt 
var klare for start, men på grunn av 
forskjellige omstendigheter uteble både 
Marienborg, Kristiansand og Stavan
ger. Etter en flying start var JIL 
Trondheim ikke til å stoppe og tok en 
klar seier foran JIL Hamar. Så fulgte i 
tur og orden hjemmelagene fra Voss. 
Jernbanemestrene er av Hobbyutvalget 
innstilt for representasjon i årets 
Nordiske Mesterskap i juni som 
avvikles i Danmark. 

Resultat: 
I . JIL Trondheim, 
Arne J.Basmo-Knut Singsaas 
/Ulf Sollied-Leif Nygård 92VP 
2. JIL Hamar 76 
3. Stålvingl 61 
4. Stålvingll 37 
5. StålvingIII 26 

25 
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Jernbaneverket 

Informasjon 

om informasjon 
UIC-ficher (standarder) 
ure produserer standarder for jernbane
virksomhet. De tar for seg alt fra 
ski lting av vogner og bagasjehåndtering, 
til beskrivelse av bremser og datasyste
mer. Biblioteket har alle fichene oppda
tert. Ansatte i Jernbaneverket kan få en 
kopi av ønsket fiche ved å henvende seg 
til biblioteket. 

Bruker du en gyldig fiche? 
Fichene oppdateres og endres med jevne 
mellomrom. Derfor er det ikke sikkert at 
den fichen du sitter med er siste versjon. 
Kontakt biblioteket eller gå til ures 
nettsted www.uic.asso.fr/uk, der det 
ligger en kata log over alle Uie-fichene 
med informasjon om eventuelle endrin
ger. 

Siden 1999 er flere Ule-standarder lagt 
ut i fu ll tekst. For å laste dem ned trenger 

du brukernavn og passord som du kan få 
ved å kontakte biblioteket eller se på 
bibliotekets sider på BaneNettet. 

Boktips 
Løft : løsningsfokusert tilnærming til 
organisasjonsutvikling, ledelsesutvik l ing 
og konfliktløsn ing / Gro Johnsrud 
Langslet. - Os lo : Ad Notam Gyldendal , 
1999 

Boka presenterer et praktisk alternativ til 
tradisjonelt utv iklingsarbeid i organisasjo
ner. Forfatteren viser hvordan de 
løsningsfokuserte prinsippene kan 
anvendes i samtaler med medarbeidere, 
for å løse konflikter, gjennomføre 
undersøkelser av arbeidsmiljøet eller 
danne grunnlag for organisasjons- og 
ledelsesutvikling . 

-----------------

Sommero ~hold 
FOR FUNKSJONSHEMMEDE 

Det arrangeres igjen sommeropphold på Rondeslottet for funksjonshemmede barn ti l 
ansatte i Jernbaneverket og NSB BA. 
Oppholdet i år er fra mandag 25. juni til lørdag 30. juni 200 I. 
På Rondeslottet vi l det bli arrangert turer med kaffekok og grilling, lek, dukketeater, 
arbeidsstue, oppho ld i badebasseng med hjelpere med mer. 
Dobbe ltrom stilles til disposisjon for den funksjonshemmede og ledsager. Hver 
funksjonshemmet betaler en egenandel på kr. I 000,-. Den som ivaretar funksjonen 
som ledsager har fritt opphold. 
Ved henvendelse til Jernbaneverkets Organisasjonsavde ling v/Marie Svens li 
(mailadresse msv@jbv.no) , kan dere få tilsendt et opplysningsskjema som må sendes 
inn ved påmelding. Skjemaet benyttes av hjelperne for å tilrettelegge oppholdet for 
den enkelte. 
Skriftlig påmelding sendes innen onsdag 2. mai 2001 pr. mail eller post ti l 
msv@ jbv.no: 

Jernbaneverket Hovedkontoret 
Organisasjonavdelingen 

V /Marie Svens li 
Postboks 1162 Sentrum 

0 107 Oslo 

Fotokonkurranse 
Innbydelse til å delta på 20. NJF fotokonkurranse. 

Det konkurreres i sort/hvitt papirbilder, fargepapirbilder og dias 

.Temaene er a) Våre jernbaner og jernbanefolk b) Fritt motiv. 

De som ønsker å delta kan kontakte Rune Fossum på tlf: 901 02 823 og 

få tilsendt deltagerskjema. Frist for innsendelse av bilder er 25 mai. 
1 

Det er viktig at så mange som mulig deltar fra Norge slik at vi klarer å I 
slå de andre skandinaviske landene. Det vil bli fotoutflukter, sosialt 

samvær, fotoutstilling og premiering 7-9. september i Vågå. 

L... -------- ----------- - -
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- Feires med middag i frihet 
- Kjell Opseth og jeg har avtalt at 

vi skal feire frifinnelsen som 
"Gardermo-skurker" med en bedre 
middag i frihet, sier tidligere 
prosjektdirektør for Gardermo

utbyggingen, jernbanedirektør 
Steinar Killi. 

SVEIN ERIK BAKKEN 
"Det er ikke påvist noe grunnlag for det 
"skurkebilde" som er skapt av Kjell 
Opseth og Steinar Killi". Det slo Stortin
gets granskningskommisjon for Garder
moen i rapporten som ble overlevert 
Stortingets presidentskap I . mars. 
Kommisjonen legger til at de to har hatt 
ansvaret for en politisk og administrativ 
saksbehandling som karakteriseres som 
"omfattende, ryddig og grundig." 

Megetgodt 
- Hvordan er det ikke lenger å være 
Gardermo-skurk, og hvor viktig er 
frifinnelsen for deg personlig? 

- Jeg må innrømme at det føltes meget 
godt. Når du kommer i en sånn situasjon, 
så klarer du aldri på egen hånd å endre 
bildet som er skapt av deg. I hvert fall 
ikke når media, som lederen for kommi
sjonen, jusprofessor Eivind Smith, påpe
ker, bygger opp om hverandres antagel
ser. Da er du nokså hjelpeløs. 

- Derfor ble jeg veldig glad da Stor
tinget vedok å nedsette kommisjonen for 
å få en profesjonell gjennomgang av hele 
Gardermo-saken. Innerst inne viste jeg at 
de ville komme til andre resultater enn 
det bildet som gikk igjen fra mann til 
mann og i media, sier Killi . 

Ikke mulig å jukse 
- Er du sikker på at det ikke er flere lik i 
Gardermo-lasta? 

- Ja, jeg kan ikke skjønne at det er 
flere nå. Kjell Opseth og jeg har snakket 
mye om at vi ikke forstår hvordan folk 
kan tro at det i vårt åpne demokrati i 
Norge kan være mulig å jukse, fotsetter 
han. 

- De som tror at vi har jukset, de må 
jo være noen fenomenale juksemakere 
sjøl. For det hadde vært dødsstøtet for 
alle som har jobbet med Gardermo-pro
sjektet om vi hadde prøvd å jukse i svin
gene, mener Killi. 

- Hvor viktig er frifinnelsen for din 
rolle som jernbanedirektør? 

- Det kan godt hende at det vil lette 

Feire: Kjell Opseth (tv) og Steinar Killi har avtalt å feire frifinnelsen som "Gardermo
skurker" med en middag i frihet. (Arkiv-foto: Kjell Werner, Apor) 

trykket noe generelt og mediakjøret mot 
meg som jernbanedirektør. 

Utrolig ensom 
- Sover du bestandig godt om natta 

uansett hvor mye det stormer rundt 
deg? 

- Nei, jeg har hatt mange søvnløse 
netter både som prosjektdirektør for ut
byggingen av Gardermoen og som 
jernbanedirektør. Du merker aldri så 
godt hva det vil si å være leder som når 
det stormer som verst. Da føler du deg 
rett og slett utrolig ensom. 

- Du kan heller ikke overbelaste fa
milien. De har nok med å ha det vondt 

med det de ser og hører. For meg blir det 
ofte til at jeg tar ut problemene ved å bli 
liggende å tenke i stedet for å sove. Da er 
NRKs kanal Alltid klassisk god å ha. 

- Da er det viktig at du sjøl har god 
samvittighet, og at du sier til deg sjøl at 
dette kun er en jobb og ikke selve livet. 
Det er det familien som er. Når det stor
mer som verst bruker jeg de to stolpene 
med å ha god samvittighet og at dette kun 
er en jobb for å holde meg fast. Jeg må 
også legge til at for året 2000 har den 
støtten jeg har fått fra ansatte i Jernbane
verket virkelig også vært en stolpe å 
holde fast i, sier Steinar Killi. 




